
Kamara: idén is a vállal-
kozásokért dolgoznak
Hogy 2021-et milyen gazdasági évként emlegetjük 
majd, abban a kereskedelmi és iparkamarának is ko-
moly szerepe lesz. Mit tud tenni a köztestület az ered-
ményes esztendő érdekében? – beszélgettünk Gaál 
József Bács-Kiskun megyei elnökkel.

A végleges 
fogyásért!  
„Itt szabad enni, sőt kell is! 
Nem a tápanyagokat akarom 
megváltoztatni, hanem az étke-
zési rendszert!” – Turú Balázs 
a Kontroll Diétáról. 

Az első fél 
centenárium 
Ötven éve nyitotta meg kapuit 
hivatalosan is a Pannónia 
Filmstúdió első vidéki stúdiója 
Kecskeméten, Mikulás Ferenc 
irányításával.
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A kecskeméti vendéglátósok 
továbbra is kitartanak 
Kovács Balázs, a Bistro Mokambo Étterem és Rendez-
vényház tulajdonosa elmondta, az igazi kecskeméti 
vendéglátósok kitartanak, nem csatlakoznak az ille-
gális nyitási kezdeményezéshez, bíznak abban, hogy a 
vírushelyzet javulásával rendeződhet az ágazat sorsa.

Bízz az áldozat -
segítőben!
Dr. Barta Gábor szerint az áldo-
zatnak nem azt kell mérlegel-
nie, milyen élete lesz, ha kilép 
a kapcsolatból, hanem hogy 
lesz-e élete, ha marad.

A szexuális
nevelésről
A felelősségteljes, elkötelezett 
párkapcsolatra való felkészítés 
holisztikus megközelítésének 
híve dr. Semsey Gábor mentál-
higiénés szakember is.

7. oldal 8. oldal 11. oldalRIPORT KIÚT HÁZASSÁG 
HETE

Enyhülhetnek a maszk-
használat szabályai

GAZDASÁG

Hétmilliárddal 
erősít a HILTI 

Kedden jelentette be Szijjártó Péter 
külgazdasági és külügyminiszter, hogy 
egy 7,2 milliárd forintos fejlesztés 
során új telephellyel bővíti tevékeny-
ségét Kecskeméten a HILTI Szerszám 
Kft. A beruházással 73 új munkahelyet 
teremt a vállalat.

Enyhítene a közterületi maszkviselés 
szabályain Kecskemét polgármestere. 
Szemereyné Pataki Klaudia a hónap 
elején közleményben jelentette be, 
hogy reményei szerint a szakembe-
rekkel történt egyeztetéseket követő-
en február 8-ától, hétfőtől csak a leg-
forgalmasabb helyeken lesz kötelező 

a maszkhasználat. Mint Facebook-ol-
dalán írja, „erre az adhat lehetőséget, 
hogy csökken a Covid-fertőzések szá-
ma (például az önkormányzati fenn-
tartású intézményekben minimális), 
továbbá a kecskemétiekben mostanra 
kialakult az a felelősségérzet, amely 
lehetővé teszi az enyhítést”. 

Megújul a csillár is

Az adminisztrációs épülettel, a két elemből álló kollégiumi épületegyüttessel és az Izsáki út felett átívelő gyalogos híddal 
folytatódik a CAMPUS-beruházás – jelentették be azon a sajtótájékoztatón, melyet a Neumann János Egyetemért Alapítvány 
tartott január 29-én (A látványterven a most tervezett ütemben megvalósítandó adminisztrációs épület látható) 

FEJLESZTÉS

Épül a parkolóház 
a kórháznál

Megkezdődött Kecskeméten a kórház 
melletti parkolóház építése, átadása 
körülbelül egy év múlva esedékes – 
tájékoztatott közleményében a VER-
BAU Parking Kft. Az új épületben há-
rom szinten összesen 385 fedett és 
további 32 külszíni állást alakítanak 
ki. A modern, energiatakarékos és 
környezetbarát parkolóház földszint-
jén üzletek lesznek.

Zöld út a CAMPUS folytatásához

Leemelték a Városháza dísztermének csillárját, hogy az 
épület teljes körű felújítása keretében azt is restaurálják. 
A közgyűlési terem utoljára elkészült elemét, a 9 ágú
sárgaréz díszcsillárt 1897. november végén adták át
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LAPUNK

40.000
PÉLDÁNYBAN JELENIK MEG!

Kecskemétiek
a keretben
Három kecskemé-
ti kosaras, Horti, 
Karahodzsics és 
Wittmann szerepel 
az Ivkovics Sztojan 
szövetségi kapitány 
vezette férfikosár-
labda-válogatott 
ukrajnai Európa-baj-
noki selejtezőre 
utazó csapatá-
nak bő keretében 
(Archív képünkön 
– balról – Wittmann 
Krisztián)

5. oldal

2–3. oldal 4. oldal

Enyhülhetnek a maszk-
használat szabályai
Enyhítene a közterületi maszkviselés 
szabályain Kecskemét polgármestere. 
Szemereyné Pataki Klaudia a hónap 
elején közleményben jelentette be, 
hogy reményei szerint a szakembe-
rekkel történt egyeztetéseket követő-
en február 8-ától, hétfőtől csak a leg-
forgalmasabb helyeken lesz kötelező 

Megújul a csillár isMegújul a csillár isMegújul a csillár isMegújul a csillár is

Leemelték a Városháza dísztermének csillárját, hogy az 
épület teljes körű felújítása keretében azt is restaurálják. 
A közgyűlési terem utoljára elkészült elemét, a 9 ágú
sárgaréz díszcsillárt 1897. november végén adták át

Kecskemétiek
a keretben
Három kecskemé-
ti kosaras, Horti, 
Karahodzsics és 
Wittmann szerepel 
az Ivkovics Sztojan 
szövetségi kapitány 
vezette férfikosár-
labda-válogatott 
ukrajnai Európa-baj-
noki selejtezőre 
utazó csapatá-
nak bő keretében 
(Archív képünkön 
– balról – Wittmann 
Krisztián)

KÖVETKEZŐ MEGJELENÉS: MÁRCIUS 4.

LAPUNK
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Hosszas egyeztetések után elkészült Kecskemét 55,487 milliárd forint 
főösszegű költségvetése – jelentette be Szemereyné Pataki Klaudia 
polgármester hétfőn a Városházán. A 2020-ról áthozott 20 milliárd 250 
millió forintban rendelkezésre álló 4 milliárdos tartaléknak köszönhetően 
nem kell hitelt felvennie a városnak, és a folyamatban lévő fejlesztések is 
tovább haladhatnak

Elkészült Kecskemét költségvetése

35 érmet szereztek a 
BÁCSVÍZ KVSC úszói

A hétvégén immár IX. alkalommal rendezték meg Hódmezővásár-
helyen a Naturtex Kupát, melyen a BÁCSVÍZ KVSC úszói 26 fővel 
indultak. A nagy hagyományokra visszatekintő versenyen 32 egye-
sület 550 versenyzője mérte össze felkészültségét. A BÁCSVÍZ KVSC 
sportolói a csapatok pontversenyében a 9. helyet szerezték meg. 
Tudósításunk egyénenként mutatja be a fiatalok eredményeit.

Szerelmes színház – 
művészek és párjaik

Múlt héten lezártuk a házasság hete ezúttal online nyilvánosságú 
rendezvénysorozatát. Aki tehette, a legintimebb körben, szemé-
lyesen is áldozott a szerelem oltárán. Úgy gondoltuk, lapunk ak-
tuális számában kicsit még megnyújtjuk a bensőséges hangulatot. 
Ezúttal színészvallomásokat gyűjtöttünk össze a szerelemmel és 
kiteljesedésével, a párkapcsolattal összefüggésben. 

15. oldal 8–9. oldal

2–3. oldal

Vendéglátók,  
rendezvényszervezők 
támogatása
Facebook-oldalán számolt be nemrég 
Szemereyné Pataki Klaudia polgármes-
ter arról, milyen intézkedést hozott a 
koronavírus-járvány negatív hatásainak 
enyhítése érdekében.

„A koronavírus-járvány negatív hatásait 
enyhítendő az alábbi döntést hoztam meg a 
mai napon: a vendéglátóipari egységeknek 
és a rendezvényszervezőknek 2021. január 
1. és december 31. között a vendéglátóipari 
előkertek után nem kell közterület-haszná-
lati díjat fizetni. Szerződéskötés azonban 
szükséges.”

Ezenfelül azt is kéri a polgármester, hogy „azon önkormányzati 
tulajdonú cégek, intézmények, amelyek fesztiválokat, kitelepüléssel járó 
rendezvényeket, vásárokat szerveznek az idén, a kecskeméti székhellyel 
rendelkező gazdasági szereplők esetében tekintsenek el a kitelepülésért 
fizetendő díjtól.”
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Versmondók

A Hírös Agóra Ifjúsági Otthon és a Kecskeméti 
Drámapedagógiai Műhely 25. alkalommal ren-
dezi meg a Versmondók Találkozóját, amelyre 
Kecskemét ifjú versmondóit várják, kapcsolód-
va a „Regösök húrján” országos vers- és próza-
mondó versenyhez. A szervezők emellett a köl-
tészet napjához kapcsolódó Nagy Versmondást 
is szeretnék megrendezni a főtéren. A rendez-
vény várható időpontja május 15-e. 

Csalók

Csalókra figyelmeztet a Bácsvíz Zrt. Egyes vál-
lalkozások ugyanis a cég nevében csatornatisz-
títási szolgáltatásokat kínálnak, az elvégzett 
munkával nem arányos áron. A társaság szerint 
ilyen szolgáltatásukhoz nem vesznek igénybe 
külső vállalkozókat, a munkákat csak előzetes 
árajánlat adása és írásos megrendelés alapján 
végzik. Hasonló ügyek esetén a 06-80/200-423-
as számot kell hívni.

Üveggyűjtés

A korábbi nagy népszerűségnek örvendő üveg-
gyűjtési akciók sikere nyomán április 6–20. 
között ismét nagyszabású üveggyűjtési kam-
pányt szervez Kecskemét önkormányzata, ez 
alkalommal a Városgazdasági Nonprofit Kft. 
segítségével. Az akció 12 gyűjtőponton zajlik 
majd. A hulladék elszállítását a DTkH Kft. végzi. 
Az összegyűlt pénzből 3 darab levegőtisztító 
készülék beszerzését tervezik.

Lakossági fórum

Lakossági fórumot tartottak február 12-én Kó-
safaluban a Nyereg utca – Számadó utca keresz-
teződésébe tervezett játszótérről, a helyszínnel 
kapcsolatban ugyanis az ott élőknek aggályaik 
merültek fel. Lévai Jánosné önkormányzati kép-
viselő és Öveges László főépítész arra tettek 
ígéretet: megnézik, ad-e egyáltalán módot a pá-
lyázat arra, hogy a városrész egy másik pontján 
valósítsák meg a terveket.
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Az elmúlt évek gazdálkodása stabil működést biztosít a városnak 
2021-ben is. Elkészült Kecskemét költségvetésének terve, amelyet 
hétfőn reggel mutattak be a sajtónak a Városházán. Szemereyné 
Pataki Klaudia polgármester elmondta, hogy a 2020-ról áthozott ma-
radványérték 20 milliárd 250 millió forint, ebből 4 milliárd forint sze-
repel tartalékként. Ez lehetővé teszi, hogy ne kelljen hitelt felvennie 
a városnak, és a folyamatban lévő fejlesztések is tovább haladjanak. 

– Összeállt egy anyag, de valószínű, 
hogy ezt év közben többször kell 
majd módosítani – kezdte a 2021-
es költségvetés tervezetének bemu-
tatását Szemereyné Pataki Klaudia 
polgármester. Kiemelte, a veszély-
helyzet alatt hétről hétre jelentek 
meg olyan korlátozó intézkedések, 
változó rendeleti szabályozások, 
melyek alapjaiban módosították a 
költségvetési számokat, ezek pedig 
lehetetlenné tették a korábban már 
szokásos, decemberben megkezdett 
tervezést.

A héten kihirdetik a költségvetés 
jelenlegi, aktuális formáját, de en-
nek felülvizsgálatát folyamatosan 
meg kell tenni – hangzott el. Tehát 
február 15-ig van egy aktuális álla-
pot, a következő jelentős állomás 
pedig – amennyiben addig egyéb 
rendeleti és törvényi változás nem 
történik – a zárszámadás, valamint 
a májusi adóbevallások ideje lesz. 
Ekkor lehet ténylegesen korrigálni a 
számokat.

Szemereyné Pataki Klaudia el-
mondta, 20 milliárd 250 millió forint 
maradványértékkel számol a város 
idén. Ennek eleme a 38, jelenleg 
is futó nagy pályázat és a Modern 
Városok Program nagy pályázatai, 
amelyek 14 milliárd forintot tesznek 

ki, az ISPA-projekt, amelyre 1,7 mil-
liárd jut, valamint az a körülbelül 4 
milliárd forintos tartalék, amelyet a 
városvezető egy nagyobb lélegzet-
vételű útfejlesztésre szánt, a járvány 
miatt azonban költségvetési célra 
kell fordítani az összeget. Ez az évek 
során felhalmozott tartalék teszi le-
hetővé ugyanakkor, hogy a városnak 
ne kelljen működési hitelt felvennie, 
és a folyamatban lévő fejlesztések 
is mehessenek tovább, valamint az 
uniós kereteket is fel tudja használni 
Kecskemét.

A hivatal adóosztályának számí-
tásai szerint a pandémia miatt kö-
zel 1.6 milliárd forint iparűzési adó 
maradhatott a vállalkozásoknál, bár 
voltak olyan nyereséget termelő vál-
lalkozások, amelyek úgy döntöttek, 
hogy segítik az önkormányzatot az-
zal, hogy befizetik a teljes iparűzési 
adót. A parkolásból, valamint a jegy- 
és bérletértékesítésből származó be-
vételek is kiestek.

A polgármester egyeztetett ci-
vil szervezetekkel, vállalkozókkal, 
szociális és egészségügyi dolgo-
zókkal, az óvodák vezetőivel és 
a két politikai frakcióval is. Az ő 
javaslataikat is mérlegelték, és 
több dolgot beépítettek azokból a 
költségvetésbe.

Prioritások

– Az első és legfontosabb dolog volt, 
hogy az összes, az önkormányzat 
közvetlen hatáskörében működő in-
tézményben és gazdasági társaság-
ban foglalkoztatott, mintegy 3100 
munkavállaló egyikének se kerüljön 
veszélybe a munkahelye, bére, meg-
élhetése. Erre biztosítják a teljes for-
rást, sőt, a beígért bérfejlesztések is 
megvalósulnak az eredeti terveknek 

megfelelően. Ez az emelés 2021-ben 
mintegy 120 millió forintot jelent. 
(Még akkor is, ha az adott intézmé-
nyek bevételkiesései miatt a kieső 
összeg meghaladja az 1 milliárd 
forintot.)

– Az egészségügyi és szociális te-
rületek folyamatos támogatása és 
szinten tartása 100 milliós többletet 
jelent a költségvetésben.

Folytatódik a város 
közúthálózatának

fejlesztése
– Elindul a Károly Róbert körút 2. 
üteme, melynek köszönhetően a 
Margaréta körforgalmat összekötik 
a négysávos 5-ös főúttal. (2021-ben 
77 millió forint forrás szerepel a 
kisajátítás utolsó részletéhez; ösz-
szesen 750 milliót költött a város a 
teljes kisajátításra.)

– Megvalósul Hetényegyháza bekö-
tése az M5-ös autópályába. A kisajátí-
táshoz itt is 90 millió forintot biztosít 
a város 2021-ben. Ezután következik 
majd a kivitelezés közbeszerzése és 
finanszírozása, melynek mintegy 50 
százalékát Kecskemét a saját bevéte-
léből állja, az uniós forrás mellett.

Folytatódik a neuralgikus
kereszteződések 

biztonságosabbá tétele

– A Kandó Kálmán utca – Béke fasor 
– Szolnoki út – Plattner János utca 
(az aluljáró Hunyadiváros és a reptér 

felé vezető része) csomópontjának 
rekonstrukciójával teljessé válik a 
Bem utcai körforgalomtól a Szolnoki 
útig a közlekedés. Ennek költsége 87 
millió forint.

– A Petőfi Sándor utca – Kőhíd 
utca kereszteződésében jelzőlámpás 
forgalomirányítás kialakítására ke-
rül sor. Ez az útburkolatok rekonst-
rukciójával együtt 92 millió forintba 
kerül majd.

– 10 millió forintból gyalogátkelő 
létesül a Csabay Géza körút volt Tó 
Hotel melletti szakaszán, a szabad-
időközpont biztonságosabb megkö-
zelíthetősége érdekében. 

Bemutatták Kecskemét 2021-es költségvetésének tervét

A költségvetés legfontosabb, lakosságot érintő elemei

TOVÁBBI RÉSZLETEK!

KECSKEMÉTI KRÓNIKAElindul a Károly Róbert körút kivitelezésének 
2. üteme, melynek köszönhetően a Margaréta 
körforgalmat összekötik a négysávos 5-ös főúttal

A Petőfi Sándor utca – Kőhíd utca kereszteződésében 
jelzőlámpás forgalomirányítást alakítanak ki
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Összevonás

Április elsejétől egy helyen intézhetik majd 
gáz- és áramfogyasztással kapcsolatos ügyeiket 
a kecskeméti fogyasztók, miután az Izsáki úti 
Szil-Coop Áruházban nyílik majd meg egy közös 
ügyfélszolgálat. A hely kialakítása már elkezdő-
dött az áruház benzinkút felőli oldalában, a ko-
rábbi, földszinti cipőbolt helyén. Az új irodában 
egyszerre akár 24 ügyfélpultnál tudják fogadni 
az ügyfeleket.

Életmentés

Február 11-én reggel a Deák Ferenc téri 
kormány ablakban megállt a szíve egy idős férfi-
nek. A hivatal munkatársai azonnal hívták a 
mentőket, ezzel egy időben egy ott tartózkodó 
hölgy segítségével megkezdték az ügyfél újra-
élesztését is. A kiérkező mentősök folytatták a 
szívmasszázst és egyórás küzdelem után sike-
rült stabilizálni a férfi állapotát, akit azután a  
mentők a kecskeméti kórházba szállítottak. 

Nincs ügyfélfogadás

Az országosan elrendelt veszélyhelyzeti intéz-
kedések meghosszabbítása miatt február 28-ig 
szünetel a személyes ügyintézés a kecskeméti 
polgármesteri hivatalban. A hivatal arra kéri 
ügyfeleit, hogy ügyeiket telefonon, e-mailben 
vagy elektronikus úton intézzék. Az egyes osz-
tályok elérési lehetőségéről információ Kecs-
kemét város honlapján, a www.kecskemet.hu 
oldalon találhatók információk. 

Zöldhulladék

Csaknem 100 nagyméretű BIG-BAG zsákot töl-
töttek meg lehullott falevelekkel a társasházak 
lakóközösségei decemberben a Kecskeméti Vá-
rosgazdasági Nonprofit Kft. és a Kecskeméti Vá-
rosüzemeltetési Nonprofit Kft. zöldhulladék-be-
gyűjtési akciója keretében. Az önkormányzati 
cégek az elszállításban működtek közre. Az in-
gatlanokhoz tartozó közterület tisztán tartása 
és síkosságmentesítése a lakók feladata.
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Bemutatták Kecskemét 2021-es költségvetésének tervét
Lakossági önerős

fejlesztések
– A Kiskertváros csatornázására és 
a Hetényvezér utca aszfaltozására is 
biztosít pénzt a város. Előbbire 190 
millió, utóbbira 150 millió forintot 
tartalmaz a tervezet.

Városüzemeltetés

– A parkok, közterületek, parkolók 
fenntartására, a köztisztaság és hul-
ladékszállítás feladatának ellátására 
a tavalyi évhez képest mintegy 150-
200 millió forinttal többet, össze-
sen 3,6 milliárd forintot különít el a 
költségvetés.

Kadafalva

– Óriási mértékben fejlődött a vá-
rosrész, rendkívül népszerűvé vált, 
többek között az önkormányzat ked-
vezményes telekértékesítési prog-
ramjának köszönhetően sok fiatal 
költözött a városrészbe, így nagy fi-
gyelmet kell rá fordítani a jövőben – 
hangsúlyozta a polgármester.

– Kadafalva főutcáján közlekedési 
beavatkozások történnek gyalogát-
kelőhely jelzőlámpás átépítésével a 
biztonságos közlekedés érdekében, 
40 millió forintból.

– A Beretvás köznél forgalom-
felmérés zajlik annak érdekében, 
hogy kiderüljön, milyen beavatko-
zások szükségesek a biztonságos 
közlekedéshez.

– Közösségi tér kialakítását terve-
zik a városrészben. Az önkormányzat 
elindított egy telekcserét, amelynek 
eredményeként egy nagyobb nagy-
ságrendű területet szerez közvetle-

VIDEÓRIPORTUNK A 
KECSKEMETITV.HU-N

nül a főutcán. A jövőben pályázatok 
útján lehet majd ezen a területen 
közösségi teret fejleszteni.

Rudolf laktanya

– Elindul a teljes rehabilitáció. El-
készül a Család- és Gyermekjóléti 

Központ épülete, elindul a közte-
rület fejlesztése, valamint a Kada 
Elek Iskolának szánt hat épület 
felújítása. 

(Újságírói kérdésre elhangzott, 
az iskola diákjai a 2021/22-es tan-
évet még a jelenlegi iskolájukban 
töltik.)

Óvodák fejlesztése

– Az óvodavezetők javaslatára 
95 millió forintot fordít a város 
idén udvari játékok felújítására, 
megemelik az óvodapedagógusok 
létszámát és a gondnoki álláshe-
lyeket is.

Képviselői
keret

– A képviselői keretet beépítik a 
költségvetésbe. Ez a kisebb terület-
tel rendelkező képviselők esetében 
3 millió, a nagyobbaknál 5 millió 
forint.

Az 55,487 milliárd forint főösszegű költségvetésben 
tavalyról áthozott maradványértékként 20 milliárd 250 millió 
forint szerepel, ebből 4 milliárd forint tartalékként

Megkezdődik a Rudolf laktanya teljes 
rehabilitációja. Képünkön az épülő Család-  

és Gyermekjóléti Központ
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Hogy 2021-et milyen gazdasági 
évként emlegetjük majd, abban a 
kereskedelmi és iparkamarának 
is komoly szerepe lesz. Mit tud 
tenni a köztestület az ered-
ményes esztendő érdekében? 
Milyen tervekkel vágott bele az új 
ciklusba a tavaly megválasztott 
vezetőség? Ilyen és ezekhez ha-
sonló kérdésekről beszélgettünk 
Gaál József Bács-Kiskun megyei 
elnökkel.

– Hogy látja kamarai szemszögből a 
legtöbb vállalkozás számára traumát 
jelentő 2020-as évet? 

– Bizonyos iparágakban már ko-
rábban is érezhető volt egyfajta csök-
kenés, egy-két éve már előre vetette 
az árnyékát a recesszió. Majd ebben 
a helyzetben egyszer csak belépett a 
Covid-járvány, mely miatt a legtöbb  
gazdasági ágnak komoly visszaesést 
kellett elszenvednie, a legnagyobb 
csapás a mikrovállalkozásokat, a szál-
lodaipart és a vendéglátást érintette. 
A traumatizált tavaszt követően sze-
rencsére egy kis levegőhöz jutott a 
gazdaság, a májusi újranyitás után 
elkezdett visszaállni a normál üzlet-
menet. Miután a szálloda- és vendég-
látóipart kicsit ráncba szedte a nyár, 
a november 11-én kezdődő újabb zár-
lattól, sajnos ismét nehéz helyzetbe 
kerültek ezek a szektorok.

– A kamara segítette a megoldások 
kialakításának kormányzati folyama-
tát. Milyen szerepük volt ebben a kö-
zös munkában?

– Felmértük például, hogy mi okoz-
za a vállalkozások számára a legna-
gyobb problémát, hol adódik a legna-
gyobb szükség a gyors beavatkozásra. 
A nálunk és minden területi szerve-
zetnél összegyűjtött tapasztalatokat 
a Magyar Kereskedelmi és Iparkamara 
továbbította a Kormány felé, amely in-
tézkedett a legsürgetőbb problémák 
megoldása érdekében. A hitel- és ka-
matmoratórium is így született. Ennek 
az állt a hátterében, hogy mivel vissza-
esett a rendelésállomány – volt, ahol 
50 százalékot is meghaladóan –, ehhez 
a helyzethez a legtöbb cégnél a kiadási 
oldalt hozzá kellett igazítani. A kiadá-
sokban a bérköltség és járulékai teszik 
ki a legnagyobb hányadot, de a hitele-
ket és kamataikat is ott találjuk az él-
bolyban. Ezért volt fontos ez a lépés a 
központi adminisztráció részéről.

A személyi költségek okozta fe-
szültségeket pedig a rövidített mun-
kaidős támogatás enyhítette, amit 
szintén szorgalmaztunk. Nagyon lé-
nyeges intézkedés volt, sokan ennek 
köszönhetően nem veszítették el a 
munkájukat; ha csökkentve is, de to-
vábbra is jövedelemhez jutottak. A 
vállalkozások pedig meg tudták őriz-
ni a munkaerő jelentős részét. Utób-
bi azért fontos, mert egy vállalkozás 
életében a munkatársak tudása a leg-
nehezebben pótolható erőforrás. Ha 
a visszaesés, leállás esetén elküldik a 
munkatársakat, ez az újraindításkor 
akár végzetes sérüléseket is okozhat.

Fontos a válságtámogatások között 
az új, 10 milliós, kamatmentes gyors-
hitel – melynek előkészítéséből a ka-
mara úgyszintén kivette a részét –, 
melynél jelenleg a részletek kidolgo-
zása zajlik. Ez egy olyan eszköz, amely 
a kkv-k újraindulását nagyon jól tudja 
segíteni.

– Hogyan látja, milyen hatással 
lesz a gazdaságra a járvány hosszú 
távon?

– Pontosan még nem lehet látni, 
hogy meddig tart a járvány, és meddig 
érezhetők majd a hatásai. Mindany-

nyian bízunk abban, hogy ha az újabb 
mutánsok nem okoznak problémát, 
akkor a beoltottak arányának növe-
kedésével mihamarabb visszaállhat az 
élet a normális kerékvágásba.

Azonban már tudjuk azt is, hogy 
nem a járvány előtt megszokott mó-
don folytatódik majd az élet. Az ipar-
ban, a kereskedelemben komoly vál-
tozásokat indukált a kialakult helyzet. 
Ezek felgyorsították például a korsze-
rűbb megoldások 
választásának fo-
lyamatait a cégek 
körében. Például 
a sokszemélyes 
céges utazások 
helyett nagyon 
elterjedtek a vi-
deokonferenciák. 
Persze ezek teljes 
egészében nem 
pótolják a személyes találkozásokat; 
átmeneti megoldások, amelyeknek 
azért a jövőben sokkal nagyobb sze-
repet jósolhatunk.

A másik nagy változás a kereskede-
lem egy jelentős részének átvándor-
lása az internetre. Ez a szegmens az 
elmúlt időszak határozott nyertesévé 
nőtte ki magát, a cégek már tudatosan 
próbálják efelé terelni a fejlődésüket. 
Természetesen nem minden profilú 
vállalkozás képes erre; a webshopok 
viszont virágoznak, és az ipar, vala-
mint a kereskedelem területén is ta-
núi lehetünk a különböző automatizá-
lási megoldások bevezetésének.

Azt kell mondanom továbbá, hogy a 
magyar vállalkozások számára van egy 
jelentős pozitív hozadéka is a járvány-
nak, ennek a jeleit már a válság elején 
kezdték érezni. A nagy nemzetközi ér-
tékláncok ugyanis a gyártóhelyükhöz 
közelebb kezdték el keresni a beszál-
lítókat. A távoli, főként távol-keleti 
források ugyanis részben bedugultak, 
ami miatt komoly szállítási problémák 

alakultak ki, és ebből kifolyólag sok 
európai gyártó kényszerült átmeneti 
megállásra. A gyártók ebből levont 
következtetései pedig jó hírt hoztak 
a magyar kkv-k számára. Érdemes ké-
szülni, akár aktívan is keresni ezeket 
az új beszállítói lehetőségeket.

– Milyen tervekkel kezdtek neki a 
2021-es évnek?

– A tavaly lezajlott tisztújítás nyo-
mán a következő évekre vonatkozó 

stratégiát most állítjuk össze. Ebben 
nagyon fontos szerepet kap, hogy 
az elnökség tagjai és a területekért 
felelős alelnökök még közelebb ke-
rüljenek a vállalkozásokhoz. A rádió, 
televízió és a nyomtatott médiumok 
hagyományos csatornái mellett a kö-
zösségi média felületein és személye-
sebb formában is szorosabbá tesszük 
a kapcsolatot tagságunkkal. Ennek 
érdekében felfrissítettük elektronikus 
hírlevelünket, amely megtalálható a 
kamara honlapján, továbbá sok infor-
máció eljut a kamarai címlistákra is.

Folytatjuk a tavaly megkezdett 
mentorálást: azok a cégek, amelyek a 
válságban nehéz helyzetbe kerültek, 
személyre szabott segítséget kaphat-
nak. Sok elnökségi tag vállalta, hogy 
telefonon vagy akár személyesen is 
tanácsot, segítséget nyújt.

Tovább támogatjuk, segítjük a 
fejlesztéseket. Hál’ istennek Kecske-
méten jó néhány vállalkozás tervez 
további korszerűsítést, kapacitásbő-
vítést. Új cégek is megjelennek a tér-

ségben, és ami számunkra különösen 
fontos, hogy egyre többen tervezik a 
kutatás-fejlesztési tevékenység ide-
telepítését vagy bővítését, a nagybe-
fektetők mellett a magyar kkv-k is. 
Amikor a befektetőkkel tárgyalok, 
hangsúlyozom, hogy vegyék figye-
lembe a Neumann János Egyetem 
tudásbázisát, és erre építve hozzák 
ide a tudásintenzív kutatás-fejlesztési 
tevékenységeiket. Jó néhány komoly 

vállalattal el is indultak az ezzel kap-
csolatos tárgyalások.

A képzés és átképzés is kulcskér-
dés, mindig sok energiát fektet ebbe 
köztestületünk.

A kamarának az egyik stratégiai 
pillére az egyetemmel való együttmű-
ködés. Nagyon jól sikerült például az 
elmúlt évben a kamarai kurzus bein-
dítása a Gazdaságtudományi Karral 
(GTK) közösen, melynek lényege, 
hogy olyan kreditpontot érő képzést 
indított a GTK, ahol a hallgatók egy-
részt a tárgy körhöz tartozó órákat 
hallgattak az egyetemen, illetve gya-
korlati tudást kaptak a kamarától és 
sikeres vállalkozások vezetőitől. A 
szemeszter feladata volt, hogy annak 
a 25 hallgatónak, akik – közel négy-
szeres túljelentkezés mellett – felvé-
telt nyertek a kurzusra, üzleti ötletek 
rövid tervét, pénzügyi vázlatát kellett 
elkészíteni. Ezt egyrészt az oktatók 
is értékelték, de egy vállalkozókból 
álló zsűri előtt is meg kellett védeni a 
koncepciót. Nagyon szép munkák szü-

lettek, bízom benne, hogy jó néhány 
meg is valósulhat. A kurzus a követke-
ző tanévben folytatódik.

Hangsúlyos a duális szakképzés út-
jának egyengetése is, hiszen rendsze-
rét új alapokra helyezte a kormány: 
rugalmasabbá vált, illetve olyan új 
szabályok léptek életbe, melyek nyo-
mán a duális tanulók a gyakorlati kép-
zőhelyként működő vállalattal szer-
ződést kötve már tanulás közben is 
komoly jövedelemre tehetnek szert.

A fenti irányok is beleillenek a ka-
mara vezetésének ifjúsággal kapcsola-
tos új stratégiájába, hiszen egy ifjúsá-
gi szekció létrehozásán fáradozunk. A 
fiatal vállalkozókat is bevonjuk a szer-
vezet ilyetén fejlesztésébe, hiszen ők 
ismerik legjobban a saját gondjaikat. 
Természetesen az idősebb, tapasz-
talt vállalkozók sem hagyják magukra 
őket; ott vannak mellettük, támogat-
ják őket.

A kereskedelmi és iparkamara 
emellett továbbra is megbízható part-
nere a szektoraihoz tartozó teljes 
vállalkozói vertikumnak. Forduljanak 
hozzánk bizalommal, használják in-
formációs és tudásbázisunkat – min-
denképpen megéri!

Kamara: 2021-ben is a vállalkozói szféra 
LEGFONTOSABB HÁTTÉRTÁMOGATÓJA

Folytatjuk a tavaly megkezdett mentorálást:  
azok a cégek, amelyek a válságban nehéz helyzetbe 
kerültek, személyre szabott segítséget kaphatnak. 

„

Gaál József, a Bács-Kiskun Megyei  
Kereskedelmi és Iparkamara elnöke
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Kecskemét két, nagyberuházásoknak otthont adó területének, valamint 
további két illegális szemétlerakó helynek a megtisztítására nyert 
támogatást Kecskemét önkormányzata a Belügyminisztériumtól. A már 
elindult kivitelező munkálatok költsége meghaladja a 28 millió forintot.

Az illegális hulladéklerakók felszámo-
lása érdekében indított „Tisztítsuk 
meg az országot!” elnevezésű projekt 
keretében Kecskemét négy helyszínét 
tisztítják meg a hulladéktól. A 28,4 
millió forintos program része egy-egy 
illegális hulladéklerakó felszámolása 
Homokbányán, egy – három helyrajzi 
szám alatti – ingatlanegyüttesen, va-

lamint az egykori Rudolf laktanya te-
rületének jelentős részén, továbbá az 
arborétum közelében és Városföldön.

A kivitelezéssel megbízott Kecs-
keméti Városüzemeltetési Kft. már 
tavaly decemberben elkezdte a mun-
kát, vagyis a hulladék összegyűjtését, 
elszállítását és kezelését. Eddig több 
száz köbméter vegyes hulladékot he-

lyeztek el a gyűjtőkonténerekben, de 
elvittek már 15 köbméternyi autógu-
mit is. A munka jelenleg az egykori 
Rudolf laktanya területén zajlik, ahol 
feltűnően sok autógumit találtak. 

– Azt gondolom, hogy az ilyen ille-
gális hulladéklerakók joggal zavarják 

a lakosságot. Az ehhez hasonló akci-
óknak az a valódi célja, hogy a sze-
mét elszállítása után ne keletkezzen 
újra hulladéklerakat. Ezt segíti az a 
korábban bejelentett program is, 
amelynek révén feltérképezzük azo-
kat az ingatlanokat, amelyek után az 

ott lakók nem fizetnek szemétszállí-
tási díjat – mondta a helyszínen Sze-
berényi Gyula Tamás alpolgármester.

A Kecskemét négy helyszínén 
zajló hulladékelszállítási akció a 
tervek szerint már ezen a héten 
befejeződik.

ÁLLAMI TÁMOGATÁSSAL SZÁMOLNAK FEL  
illegális hulladéklerakókat Kecskeméten

A Duna–Tisza Közi Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft. és a Kecs-
keméti Városrendészet közösen ellenőrzi, hogy a lakáshasználók 
rendelkeznek-e szemétszállítási szerződéssel, vagy annak hiányá-
ban rakják ki háztartási hulladékukat. Reményeik szerint ezzel az 
akcióval felszámolhatóak az illegális hulladéklerakások.

– Amennyiben észlelhető, hogy va-
laki nem rendelkezik szerződéssel, 
akkor a jegyző segítségével köte-
lezni tudjuk őt ennek megkötésé-
re egy eljárás keretében. A helyi 
rendelet ugyanis kötelező jelleggel 
előírja, hogy a lakáshasználónak, 
gazdálkodó szervezetnek ilyen 
jellegű szolgáltatást igénybe kell 
vennie. Ezen túlmenően a városren-
dészet az ellen őrzések alkalmával 
fel tudja mérni azt is, hogy a kira-
kott hulladéktároló edény megfe-
lelő űrmértékű-e, tehát alkalmas-e 
a keletkezett hulladék tárolására 
– nyilatkozta a Kecskeméti Média-

centrumnak dr. Német Zsolt, a Kecs-
keméti Városrendészet vezetője.

Mint arról korábban már hírt ad-
tunk, január 25-én mutatta be Sze-
berényi Gyula Tamás alpolgármester 
a Városházán, hogy elkészült egy 
informatikai fejlesztés, amelynek 
adatbázisa segítségével látható a 
hulladékszállításba bekapcsolt va-
lamennyi előfizető. A rendszerben 
látható, hol jelennek meg illegális 
hulladékok, hol vannak szemét-
szállítási szerződéssel rendelkező 
lakosok és olyan lakott ingatlanok, 
ahol nincs szemétszállítási szerző-
dés. A térinformatikai rendszernek 

köszönhetően az egész városban fel 
tudják ezeket mérni. Ezután pedig 
célirányosan lehet ellenőrizni az in-
gatlanokat a városrendészettel és a 
DTkH-val közösen. Az elsőnek kije-
lölt, a Kuruc körút, Kuruc tér, Csong-
rádi utca, Perc utca, Bem utca által 
határolt részt már megvizsgálták 
egy szemétszállítási napon.

– Megnézték, hogy vannak-e kint 
olyan kukák, amelyek után nem fi-
zetnek. Szerencsére ebből a szem-
pontból jó a tapasztalat, tehát aki 
kiteszi a kukát, fizet is. Viszont 37 
olyan ingatlant találtunk, ahol nincs 
szemétszállítási szerződés. Ezeknek 
az ingatlanoknak egy része lakat-
lan, vagy nincs is már rajta épület. 
Viszont a számításaink, becsléseink 
szerint 15-20 olyan ingatlan van, 
ahol laknak és nincsen szerződés. 
Ezeket folyamatosan megkeressük 

és felszólítjuk – mondta Szeberényi 
Gyula Tamás alpolgármester.

Ezzel párhuzamosan szúrópró-
baszerűen a Széchenyivárosban is 
megkeresték a vállalkozókat, üzlet-
tulajdonosokat. Az esetek tíz szá-
zalékában azt tapasztalták, hogy 
nincsen szerződésük. Sokan ugyanis 

úgy tudták, hogy a társasház hulla-
dékszállítási szerződésének kereté-
ben ők az üzletük után is fizetnek a 
szemétszállításért, azonban ez csak 
a lakásokra vonatkozik. A közeljövő-
ben Kecskemét más városrészeiben 
is folytatni fogják az ilyen jellegű 
ellenőrzéseket.

Ellenőrzik Kecskeméten a szemét-
szállítási szerződések meglétét

Szeberényi Gyula Tamás alpolgármester

VIDEÓRIPORTUNK A 
KECSKEMETITV.HU-N
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Készült Magyarország Kormánya megbízásából.

Az oltás önkéntes és ingyenes. Amennyiben szeretné beoltatni 
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kapcsolatos információkról és teendőkről!

MINDEN ÉLET SZÁMÍT
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Mondják, hogy a szerelem nem 
ismer határokat. Strömpl István 
és Vári Zsuzsa ezt a szó szoros 
értelmében is megtapasztalhat-
ta. István szovjet állampolgár-
sága miatt csak kalandos úton 
vehette feleségül Zsuzsát, majd 
másfél évig elválasztotta őket az 
országhatár, a szovjet hatalom 
és a bürokrácia. Megküzdöttek 
azért, hogy együtt élhessenek, 
azóta pedig minden közösen 
töltött napért hálásak. Már több 
mint 50 éve élnek meseszerű 
boldogságban. Kapcsolatuk 
kezdetének viszontagságairól, 
házasságuk bölcsességéről me-
séltek nekünk.

Pásztor Andrea

Vírushelyzet ide vagy oda, István kéz-
csókkal fogad házuk kapujában. Hiába 
is szabadkozom, ő régi vágású úriem-
ber, számára ez természetes. Zsuzsa 
is úgy fogad, mintha ezer éve ismer-
nénk egymást. Az asztalon négyféle 
ropogtatni való vár, gyorsan előkerül 
a külön nekem készült sütemény is. 
Mellé fenyőrügyszörppel kínálnak. 
Gyorsan felajánlják a tegezést is, hisz 
ők modern nagyszülők, mondják, 
Amerikát is megjárták. Amikor pedig 
belekezdenek házasságuk történeté-
be, mintha egy romantikus film kockái 
peregnének a szemem előtt.

Két hét után  
lánykérés
István Munkácson nőtt fel szovjet ál-
lampolgárként. Ukrán iskolába járt, 
magyartanár édesanyja délutánonként 
tanította anyanyelvére. Zsuzsa Nagy-
kőrösön született, de családja szintén 
Munkácsról származik, és maradtak 
kint rokonai is. A sors különös játéka, 
hogy bár vér szerint nem rokonok, 
van egy közös unokatestvérük. Neki 
köszönhetik megismerkedésüket is.

– Korán elvesztettem édesapámat, 
és mivel volt két ikeröcsém, én lettem 
a családfenntartó. Nehéz idők voltak, 
pesti unokanővérem pedig elhívott 
magukhoz néhány hétre kikapcsolódni 
1970 nyarán – emlékezik vissza Zsuzsa. 
– Két hetet táboroztunk a Dunakanyar-
ban, sokat beszélgettünk, elcsattant 
egy csók is, az utolsó napon pedig Ist-
ván megkérte a kezem. Picit meglepett, 
hogy ilyen hirtelen jött a szerelem, de 
természetesen igent mondtam.

Mindketten tudták, hogy ezentúl 
egymáshoz tartoznak, és azt is, hogy 
nem lesz könnyű elkezdeni közös 
életüket. 

– A jó nevelése, az udvariassága fo-
gott meg, ami szerencsére máig meg-
maradt – mondja férjére mosolyogva 
Zsuzsa. István úgy emlékszik, elsőre a 
lány csinos alakja tűnt fel neki, aztán 
rájött, hogy nem csak külsőleg, belül-
ről is gyönyörű.

– Zsuzsa pozitív hozzáállása, em-
pátiája, toleráns természete fogott 
meg – veszi át a szót feleségétől. – 
Tudtam, hogy számára a család szent, 
én pedig épp egy ilyen nőre vártam. 
Mindketten „munkácsi nevelésben” 
részesültünk, ezért rettentő kitartóak 
vagyunk. Ha nem így lenne, most nem 
lehetnénk együtt, hisz szovjet állam-
polgárként nem is vehettem volna fe-
leségül Zsuzsát. Magyarországon erre 
esélyünk se lett volna, hisz külföldre 
utazáskor elvették a személyit, de 
Kárpátalján se volt egyszerű.

Ügynöki kísérettel
A viharos gyorsaságú lánykérés után 
csak telefonon és levélben tartották a 
kapcsolatot. De a hívásokat lehallgat-
ták, a leveleket gyakran felbontották. 
A szovjet hatóság ugyanis mindenről 
tudni akart. December 11-én aztán 
Zsuzsa turistavízummal indult útra vo-
nattal Munkácsra. Mint kiderült nem 
egyedül.

– A kalauz árulta el, hogy Zsuzsának 
van egy kísérője is, én pedig Csapon 

leszállítottam a vonatról, hogy kocsival 
vigyem Munkácsra – meséli István. – Ak-
kor előkerült egy nő, és oroszul közölte 
velünk, hogy ő felel a hölgyért, én pedig 
mondtam neki, hogy téved. Ezentúl én 
felelek érte, és faképnél hagytuk. Való-
színűleg egy KGB-ügynök lehetett, de 
azóta sem derült ki pontosan.

Zsuzsának így esküvői ruhája sem 
volt, az ugyanis rögtön lebuktatta vol-
na őket. Aznap este István felhúzta 
ujjára az eljegyzési gyűrűt, és imád-
koztak azért, hogy a munkácsi anya-
könyvvezető összeadja őket. 

– A magyar személyit látva mond-
hatta volna, hogy azt ő nem tudja elol-
vasni, de egy kis vodkával, konyakkal 
sikerült megnyernünk a jóindulatát. 
Így, ha kicsit spiccesen is, de össze-
adott minket – mondja büszkén István.

1970. december 15-én mondták ki 
a boldogító igent. Három napig ma-
radhatott kint Zsuzsa, azután jó időre 
búcsúzniuk kellett a friss házasoknak. 
Másfél évig csak távolból szerethették 
egymást. Eddig tartott ugyanis, míg Ist-
ván zöld utat kapott az áttelepüléshez. 

– Épp egy munkácsi műszergyárban 
dolgoztam, ahol haditechnikai esz-
közöket is gyártottak. Egy kollégám 
pedig megsúgta, hogyha itt maradok, 
sohasem engednek ki Magyarország-
ra. Így azonnal felmondtam, és be-
adtam a papírokat a kérvényhez. 18 
darab fénykép kellett hozzá, Zsuzsá-
tól pedig egy meghívó levél, amiben 
vállalja, hogy eltart majd engem. Ez 
az eltartási szerződés egy évig volt 
csak érvényes, amikor pedig kiderült, 
hogy lejárt, minden addigi papíromat 
kidobták. Újra kellett kezdenünk az 
egészet. Kijevben tudtam csak el-
intézni, hogy újabb megbízólevelet 
kapjak, és újraindult az egész cécó. 
Így amikor végre meglett minden pa-
pírom, az maga volt a csoda. 

Végre együtt
1972. május 20-án települt át István 
véglegesen Magyarországra. Nagykő-
rösön, Zsuzsáék otthonában kezdték 
el közös életüket, majd István augusz-
tus 1-jén a Kecskeméti Főiskola Kerté-
szeti Főiskolai Karán kezdett dolgozni 
technikusként. Zsuzsa a kertészeti 
kar kisfái tanüzemében helyezkedett 
el pénzügyesként.

– Bár nehezen indult a házassá-
gunk, az élet hamarosan kárpótolt 
minket mindenért – folytatja a tör-

ténetet Zsuzsa. –1974-ben várandós 
lettem kisfiunkkal, karácsonykor pe-
dig egy lakáskulcsot hozott a Jézuska. 
Kaptunk egy tanácsi kijelölésű OTP- 
lakást az Akadémia körúton. Ez volt 
az első közös otthonunk. Nem sok 
mindenünk volt, lényegében csak a 
szőnyeg és a függönyök vártak min-
ket a lakásban, de nagyon boldogok 
voltunk. 

Hosszú évekbe telt, míg István 
megszabadult a Szovjetunió kö-
telékétől, és megkapta a magyar 
állampolgárságot is. Ehhez öt pél-
dányban kellett leadnia a kérelmet, 
de folyton visszadobták, így végül 
kellett szerezniük egy cirill betűs 
írógépet, az azzal írt kérelmet vette 
csak át a nagykövetség. Így 1979-
ben István végre megkapta a magyar 
állampolgárságot. 

A család  
mindenek előtt
Abban mindketten egyetértenek, 
hogy a család egysége, egymás köl-
csönös szeretete, tisztelete a legfon-
tosabb az életükben. Azt mondják, 
ezt örökölték, és tovább adják a kö-
vetkező generációknak is.

– Anyósom fantasztikus asszony 
volt – emlékezik vissza István. – Is-
teni adományként hatalmas szeretet 
sugárzott belőle, ő tartotta össze 
a nagycsaládot. Amikor örökre el-
ment, Zsuzsa vette át ezt a fontos 
szerepet. 

Azt mondják, az a jó kettőjük kö-
zött, hogy mindig mindent megbe-
szélnek. Sohasem döntenek önállóan, 
még vásárolni is együtt mennek. Ha 
valamivel akaratlanul is megbántják 
a másikat, természetes, hogy bocsá-
natot kérnek. Nem hagyják, hogy 

tüske maradjon a 
másikban.

Persze időbe 
telt, amíg ezt 
megtanulták. Az 
ő házasságuk-
ban is előfordul-
tak sértődések, 
veszekedések.

– 40 éves koromig hajlamos voltam 
arra, hogy megsértődjek – vallja be 
Zsuzsa. – Sokáig fortyogtam magam-
ban, aztán rájöttem, hogy nekem is 
jobb, ha megkímélem magamat, ma-
gunkat ettől. 

Ma már szinte elképzelhetetlen 
számukra, hogy vitázzanak. Tökéletes 
harmóniában élnek együtt, most már 
több mint 50 éve. István a műszaki 
dolgokért, Zsuzsa az esztétikumért, a 
kertért felel, a konyhában a keze alá 
dolgozik férje, ha kell felmos, takarít 
is. 

– Nem mondjuk ki nap mint nap, 
hogy szeretlek. Inkább a tetteinkkel 
bizonyítjuk az érzéseinket. Tökéletes 
összhangban működünk – fogalmaz 
István.

Szomorúan látják, milyen sok há-
zasság végződik válással. Ők úgy lát-
ják, harcolni kell a szerelemért, a jó 
kapcsolatért. 

– A család egysége számunkra 
minden kiindulópontja – szögezi le 
Zsuzsa. – Ha nem elég erős ez a kö-
telék, ha valami hibádzik, azt ki kell 
javítani. Azért van annyi válás, mert az 
emberek nem gyakorolják eleget az 
önkritikát. Mindig a másikban keresik 
a hibát, pedig nekik is kell tenniük 
azért, hogy működjön a kapcsolatuk. 

Számunkra a család olyan, mint egy jó 
meleg kályha. Feltölti a lelkünket, me-
lengeti a szívünket. Aki pedig ebben 
nő fel, az viszi tovább ezt a melegsé-
get a saját családjába is.

Új otthont kell  
teremteniük
14 évig éltek a lakótelepen, majd 
vettek egy kis házat közvetlenül a 
homokbányai laktanya szomszédságá-
ban. A szovjet katonák gyakran jártak 
át földijükhöz, Sztyopához, ahogy 
minden szomszéddal, velük is jóban 
voltak. Maguk újították fel az épüle-
tet, és gyönyörű kis kertet varázsoltak 
köré.

Kalandvágyból, túl az 50-en kipró-
bálták azt is, milyen külföldön élni. 
Az ezredforduló idején Amerikában 
próbáltak szerencsét. Zsuzsa házve-
zetőként, bébiszitterként dolgozott, 
István pedig mindent elvállalt, még 
festett is, ha kellett. Azt mondják, 
megtanulták kint, hogy a pénz nem 
boldogít, a honvágynál pedig semmi 
sem kínzóbb. Hiányzott nekik a föld 
illata, a kenyér íze, így másfél év után 
hazatértek.

Visszaköltöztek kis házukba, amit 
évről évre csinosítanak. Hét éve meg-
született unokájuk, Noel, aki gyakran 
van náluk. Zsuzsa még focizik is a 
kisfiúval, büszkén mutatja fotóit. Be-
szélgetésünk végén mesélik el, nem 
sokáig marad már meg ez a meleg 
családi fészek. Hamarosan el kell köl-
tözniük innen, ugyanis egy elkerülő 
épül majd otthonuk helyén. Ők azon-
ban ahelyett, hogy bánkódnának, tele 
vannak tervekkel.

– Vallásos emberek vagyunk, hi-
szünk abban, hogy egy aranyszál köt 
minket össze a Teremtővel – mond-
ják egymás kezét fogva. – Tudomásul 
vesszük, ha akadályt gördít elénk, 
hisz biztosan épp úgy lesz majd jó 
nekünk. Ha kell 50 év után is képesek 
leszünk új otthont teremteni. Amíg itt 
vagyunk egymásnak, addig minden a 
legnagyobb rendben van. Amire pe-
dig szükségünk van, azt megkapjuk 
odaföntről…

„Számunkra a család olyan, 
mint egy jó meleg kályha”

Ma már szinte elképzelhetetlen számukra, hogy 
vitázzanak. Tökéletes harmóniában élnek együtt,  
most már több mint 50 éve. 

„

István és Zsuzsa kalandos úton köthettek 
házasságot, majd másfél évig elválasztotta 
őket az országhatár. Több mint 50 éve 
tökéletes harmóniában élnek
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Nagy kincs  
számukra otthoni 
légkörük békéje  
és harmóniája
A Rómeó és Júlia című előadásnak 
köszönheti szerelmét Barta Dóra 
táncművész, koreográfus, Harango-
zó Gyula-díjas, érdemes művész, a 
Kecskemét City Balett művészeti ve-
zetője, a Kecskeméti Katona József 
Nemzeti Színház tánctagozatának 
vezetője és Katonka Zoltán táncmű-
vész, fénytervező, a Kecskemét City 
Balett tagja. 

– Megismerkedésünk története 
hosszú múltra tekint vissza, hiszen a 
nagy találkozáshoz mérve már évek-
kel megelőzően is ismertük egymást 
szakmai berkekből – mesélte nekünk 
Dóra. – A kapcsolatunk érzelmi kezde-
te is a színházhoz kötődik, mégpedig 
a Rómeó és Júlia című előadáshoz. Bár 
éppen nem a címszereplői voltunk az 
említett műnek, Zoltán Capulet szere-
pében táncolt, én pedig alkotóként, 
koreográfusi minőségben voltam je-
len, Shakespeare legendás szerelmet 
idéző légköre bizonyára hatott ránk. 
Még ezek után is viszonylag hosszú 
időszak telt el addig, míg összefűztük 
életünket. A lassú kezdet a későbbi-
ekben markáns módon karaktert vál-
tott, sokat vagyunk együtt, hasonlóan 

gondolkodunk, szeretjük a közösen 
eltöltött, minőségi időket. 

Állandó megújulást igénylő és sok-
rétű munkát végzünk mindketten, 
ami többnyire túlfeszített és nagy 
tempót is kíván. Az otthoni légkörünk 
békéje és harmóniája kincs, ami ha-
talmas segítséget jelent számunkra a 
hétköznapokban. Erős érzelmi és in-
tellektuális kötődés a mi eddig még 
nem házasságunk alapja. Némi idő-
húzással a házasságkötést megelőző 
izgalmas élettani-lélektani állapotot 
szeretnénk konzerválni, ami valójá-
ban minden házasság eredője, alapja, 
mégsem kap akkora hangsúlyt általá-
nosan már az együttélések során, az 
évek múlásával, pedig egy házasság 
valódi, tartalmi és lényegi összetevőit 
szinte mind tartalmazza. De biztosak 
vagyunk abban is, hogy egy napon 
összeházasodunk majd, függetlenül 
az életkorunktól, mert a házasság 
a legszorosabb, legemberségesebb 
barátság, szétválasztásra nem szánt, 
örök kötelék. 

Inkább a nehéz 
dolgok tanítanak 
együtt élni

Danyi Judit és Hegedűs Zoltán, mond-
hatjuk, hogy „A” színészpárként élnek 
a kecskemétiek tudatában. Két aktív, 

népszerű művész, akik több mint 
negyedszázada kitartanak egymás 
mellett. Büszkék felnőtt korba csepe-
redett gyerekeikre, emberi értékeikre 
– már csak ezért is megérte, vallják.

Házasságuk a szerelem, szeretet, 
küzdelem és bölcsesség története. 
Megmutatja, hogy a színész erős „én-
jében” bőven megfér gyengédség is, 
s hogy rendkívül ingergazdag élete 
normális hétköznapokkal is társul. A 
Danyi–Hegedűs-kettősre, saját beval-
lásuk szerint, nagyon igaz ez.

Közös útjuk kezdete, a nászutuk 
nem sikerült valami jól, meséli Judit, 
észak-olaszországi kiruccanásukat 
ugyanis félbe kellett szakítani egy, az 
új asszonynál jelentkező, addig soha 
nem tapasztalt napallergia miatt. Az 
egész élet rendelkezésre áll még a ka-
landokhoz, legyintettek, nem bánkód-
va azon, amin nem lehet változtatni.

Azt mondják, kapcsolatukban a 
sok szépséget – mint mindannyiunk-
nál – sok nehézség keretezte, ám 
olaszos temperamentumuk mellett is 
kiegyensúlyozott életet élnek a mai 
napig, odafigyelve egymásra. Így az 
olykor heves vitákat nagy kibékülések 
és nyugodt, szeretetteljes szakaszok 
követik.

Visszatekintve úgy gondolják, hogy 
több mint 25 éves házasságuk „vérre 
menő” vitái soha nem komoly dolgok 
miatt történtek. – Mindig valami ke-
vésbé fontos ügyek álltak a háttérben, 
amelyek nem is érdekesek ma már – 
vélekedik a színésznő. Kapcsolatuk lé-
nyegét mindketten abban látják, hogy 

felismerték: az együtt megélt sok jó 
és rossz között nagyon lényeges a 
rossz is – ami a megbocsátás készsé-
gét erősíti az emberben. – Ezért a „jó-
ban, rosszban…” üzenete számunkra 
az, hogy a jót ki kell élvezni, meg kell 
ragadni, a rossz után pedig tudni kell 
együtt maradni...

– Ha újra kellene döntenem, ma 
sem döntenék másképp: kérdés nél-
kül igent mondanék – fogalmaz Judit. 
Zoltán csatlakozik hozzá, ő sem této-
vázna egy pillanatig sem.

Bor, mámor, 
Balaton felvidék – 
Jövő szép kilátással

Akár egy tündérpár, úgy áll a Balaton 
felett Orth Péter és Bánovits Vivian-
ne. Mosolyuktól ragyogóan csillog a 
nagy tó, és zamatossá válik minden 
szőlőszem. A fiatal színészházaspár 
Balatoncsicsón mondta ki a boldogító 
igent. 

Szerelmes színház

Múlt héten lezártuk a házasság hete ezúttal online nyilvánosságú ren-
dezvénysorozatát. Aki azonban tehette, intimebb körben, személyesen 
is ünnepelt szerelemével. Úgy gondoltuk, lapunk aktuális számában 
kicsit még megnyújtjuk a bensőséges hangulatot. Ezúttal színészval-
lomásokat gyűjtöttünk össze a szerelemmel és kiteljesedésével, a 
párkapcsolattal összefüggésben. A művészek változatosan mesélnek 
az egyik legerősebb kötődésről, a „világ mechanikájának” talán leg-
fontosabb „rugójáról”…

Barta Dóra és Katonka Zoltán

Danyi Judit és Hegedűs Zoltán

Orth Péter és Bánovits Vivianne

A Kecskeméti Katona József Nemzeti Színház 
most üres – nem úgy tagjainak szíve-lelke; 
összeállításunkban szerelmükről, magánéletükről 
vallanak, szenvedéllyel



2021. február 18. 

KECSKEMÉTI LAPOK HÁZASSÁG HETE | 9 

Megkérdeztük, mennyire lehet 
messzire látni a Szent Balázs-hegyről. A 
végtelenségig! Azt mondják, ha évtize-
dek múlva visszatekintenek erre a kép-
re, erre a pillanatra, melegséggel fogja 
eltölteni őket. Megmerítkeznek az 
emlékekben és csillogni fog a szemük. 
„Ha a képre tekintek, van benne vala-
mi stabil magabiztosság, boldogság és 
önbizalom, ahogy egy háromszög felső 
csúcsa, azok vagyunk mi, vállt vállnak 
vetve” – mondja Péter. De akkor már 
nem két szempár csillog majd, hanem 

sokkal több. Azt tervezik ugyanis, hogy 
minden évfordulón visszatérnek majd 
ide, és egyre bővülő családjukkal élik 
meg az újabb élményeket és kalando-
kat a festői környezetben.

A jó házasság titkát ennyi idő után 
ugyan még korai lenne firtatni, de 
arról lehet beszélni, mi kell ahhoz, 
hogy két, három, sok évtized múlva 
is vidáman kortyolják a bort a nyári 
napsütésben a balatoni hegyoldal-
ban. Két ember, akik kölcsönösen 
tisztelik egymást.

„Peti nagyon empatikus. Ő mindig a 
másik fél oldaláról közelíti meg a prob-
lémát először. Fontosabb neki a másik 
érzelmi világa, nézőpontja. Meg akar-
ja érteni az álláspontomat egy adott 
szituációban, hogy mi az, ami nekem 
rossz, és abból indul ki, utána hoz dön-
tést” – mondja Vivi.

„Rendkívül melegszívű, melegséget 
és fényt sugároz, amitől az embert 
minden pillanatban elönti a boldogság-
érzés” – foglalja össze Péter tömören, 
férfiasan.

És van még valami, ami mindenen át-
lendíti őket: a közös cél. Boldog, tiszta 
szívű, nyitott gyermekeket nevelni, akik 
számára szeretetet, békességet tudnak 
biztosítani. Akikkel aztán minden évben 
felmennek a Szent Balázs-hegyre, hogy 
feltöltődjenek az emlékekkel.

Sorsszerű  
találkozás
Kiss Jenő és Réti Erika, a Kecskeméti 
Katona József Nemzeti Színház örö-
kös tagjai már több mint öt évtizede 
élnek boldog házasságban. Megis-
merkedésük történetét így írták le 
nekünk, az esküvőjükön készült fotó 
kíséretében. Írásukat kérésükre vál-
toztatás nélkül közöljük.

„Hogy egy Baranya megyei mesebeli 
faluból indulva pont a Miskolci Nemze-
ti Színházban találja meg első látásra 
azt a szép lányt, hogy aztán hirtelen 
több mint ötven évet hagyjanak maguk 
mögött boldogan, azt csak a Jóisten 

tudná megmondani, hogy miért éppen 
ők találtak egymásra, úgymint Erika és 
Jenő” – fogalmazott a színművész.

„Már több mint egy éve a Miskolci 
Nemzeti Színház tagja voltam, amikor 
próbaszünetben egyedül ültem egy 
»kasírozott« farönkön, amikor meg-
érkezett egy kedves, jó kedélyű, jó 
humorú fiatalember! Mintha csak rá 
vártam volna! Akkor ott valami végze-
tesen eldőlt! Ennek már több mint 50 
éve! Lehet, hogy ezt nevezik sorsnak 
vagy elrendeltetésnek. Nincs nagyobb 
bizonyíték, mint a két csodálatos 
gyermekünk és a hat szépséges uno-
ka, akikkel megajándékozott bennün-
ket” – írta lapunknak Réti Erika.

Testi, lelki,  
szellemi partnerei 
egymásnak
Nagy volt a drukk Szabó Dorottyában 
(26) az első közös balatoni kirucca-
násuk kapcsán. Nem csak egy szép 
napot készültek eltölteni párjával, Var-
ga-Huszti Mátéval (24) a magyar tenger 
partján. A fiú egyúttal néhány közeli 
rokonának is bemutatta a lányt. „Kide-
rült, hogy ők is Csepelen élnek, és én is 
pont onnan származom. Azt éreztem, 
így üzen az univerzum” – emlékszik 
vissza Dorottya.

Mindketten budapestiek, a kapos-
vári egyetemen tanulnak színész-
nek, és onnan kerültek a kecskeméti 
nemzetibe. Régóta ismerik egymást 
osztálytárs ként, illetve kollégaként, 
de korábban soha nem gondoltak arra, 
hogy akár egy pár is lehetnének.

A fordulópontot egy közös munka 

hozta el. A jegesmedve szerelmese 
című mesejáték írója és dramaturgja, 
Tóth Kata kérte fel Mátét, szerezze 
meg az előadás zenéjét. Tudta, Doroty-
tyával lesz benne egy duettjük, és arra 
gondolt, ha már együtt fogják énekel-
ni, akkor jó, ha eleve közösen találják 
ki… A többi pedig már a közös törté-
netük része.

„Minden olyan sorsszerű és magá-
tól értetődő volt” – fogalmaz Doroty-
tya arról, milyen volt, amikor a köztük 
lévő barátság hét hónapja átalakult 
szerelemmé.

Kapcsolatuk erősségét egyébként 
pont a barátságuk adja. Egyeznek a 
hobbijaik, sokat zenélnek együtt – 

ahogy Máté mondja: „jó, hogy van 
még egy közös nyelvünk” –, emellett 
hasonló a személyiségük. Ugyanaz a 
szeretetnyelvük, és a legfontosabb dol-
gokról egyformán gondolkodnak.

„Dodóban megtaláltam azt a párt, 
aki testileg, lelkileg, szellemileg is 
abszolút kielégít” – mondja Máté, aki 
beszélgetésünk egy pontján úgy fogal-
maz: „Szívem szerint akár már három 
hónappal ezelőtt megkértem volna a 
kezét (nevet), de végre azt érzem,  ott 
tartok az életemben, ahol tartanom 
kell, azt a pillanatot pedig nem sze-
retnénk sürgetni, minden eljön majd 
a maga idejében.” A fiú egyszer akar 
nősülni, szerinte a házasság nagyon 
fontos, Isten előtt köttetett szövetség 
két ember között.

Dorottya úgy érzi, eddigi párkapcso-
lataihoz képest most kell a legkevesebb 
kompromisszumot kötnie: „nem azért, 
mert nem akarunk csiszolódni, hanem 
mert nincs rá szükség”. Úgy véli, ez jó 
kiindulópont ahhoz, hogy akár egy éle-
ten át Máté mellett maradjon.

Szerelmes színház

Réti Erika és Kiss Jenő

Szabó Dorottya és Varga-Huszti Máté
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Akár egy hétéves restaurálá-
si munkáról van szó, akár egy 
Tiffany-lámpa elkészítéséről, 
Holtság Károly díszműüveges- 
mester számára nincs jelen-
téktelen feladat. Minden eddigi 
alkotására büszke, amelyet 
negyvenéves szakmai múltja 
alatt kiadott a kezei közül. Az 
üveg szeretetét fiának is tovább-
adta, felesége pedig gyönyörű 
mozaikokat alkot.

Erdei Orsolya

Több tucat színes Tiffany-lámpa sora-
kozik Holtság Károly műhelyében. Van 
közöttük olyan, amelyik 1500 darabból 
áll – azt a díszműüveges-mester majd-
nem egy hónapig rajzolta –, de olyan 
lámpákkal is találkozhatunk, amelyeket 
akár egy nap alatt is el lehet készíteni. 
A folyosón gyönyörű díszes ablakokat 
mutat a mester, a nagyobb projekteket 
pedig képes albumban szemlélhetjük 
meg. Lehetetlen vállalkozásnak tűnik 
kiemelni néhány munkát negyven év 
távlatából. Holtság Károly elmondta, 
számára nincs fontos és kevésbé fon-
tos feladat. A kihívás szerelmese, az 
pedig mindenben ott van.  

– Az összes munkámra büszke va-
gyok, de ha néhányat ki kellene emel-
nem, szűkebb hazám táján, Visegrádon 
nagyon megszerettem a Renaissance 
Étterem üvegeit. Ott hang- és hőszi-
getelt üvegeket készítettünk modern 
stílusban, de mégis reneszánsz han-
gulattal, csodálatos színvilággal. Most 
is, amikor haza megyek, olyan, mintha 
újak lennének, pedig már 15-20 éve 
készítettük azokat – emlékezett visz-
sza egyik legkedvesebb munkájára a 
mester.

Budapesten számos épület kötődik 
Holtság Károly nevéhez. A Gresham-pa-
lota ólomüveg ablakainak restaurálása 

nagy feladat volt, ahogyan a Parlament 
is, amelyen hét éven át dolgoztak. A 
Párizsi udvar restaurációs munkáit 
nemrég fejezték be, közben pedig egy-
két templom is elkészült. 

– Szegeden tavaly fejeztük be a ta-
karékpénztár épületeit, amelyet szállo-
dává alakítottak át – az is nagy munka 
volt. Előtte még a szegedi zsinagóga 
üvegeit is elkészítettük. Sokat dolgoz-
tunk külföldön is. Kedves emlékem Ma-
rosvásárhely, ahol három nagy munkát 
végeztünk el. Először is a Természet-
tudományi Múzeumot, majd a Kultúr-
palotát, végül a legnagyobb munkánk 
– amely 3 éven át tartott – a polgár-
mesteri hivatal ólomüveg ablakának el-
készítése volt. Amikor azzal foglalkoz-
tunk, kitelepültünk Marosvásárhelyre 
– idézte fel a díszműüveges-mester.

Kecskeméten a műkertvárosi Assisi 
Szent Ferenc-templom állatos ablakai 
Holtság Károly keze munkáját dicsé-
rik, de a Barátok templomának régi 
üvegeit is ő restaurálta, valamint két új 
üveget is festett a templomba. Dolgo-
zott a széchenyivárosi templomon, az 

Ifjúsági Otthonon, valamint a görögke-
leti templomon is. Mint elmondta, lo-
kálpatriótaként szívesen vállalna több 
kecskeméti megbízást. Fáj neki, hogy 
mostanában erre nincs lehetősége. 

A mára nemzetközileg elismert mes-
ter a kezdetekről is mesélt. Mint azt 
elmondta, a vizuális művészetek iránti 
vonzalma korán megmutatkozott, az 
üveghez azonban nem vezetett egye-
nes út.

– Apukám mást akart – építészmér-
nöknek szánt –, és én is más akartam 
lenni. Jól ment a fotózás, laboráltunk 
– ugye abban a korban még a feke-
te-fehér volt a sláger. Nagyon jó sport-
fotókat készítettem, részt vettem több 
országos kiállításon is. Szentendrén 
megszerettem a rajzot, a festészetet 
és a fotózást, de még a műszaki rajzot 
is, mert azt is meg kellett tanulnom – 
mesélte Holtság Károly.

A díszműüveges mester híres taná-
roktól tanult, Somodi László festőmű-
vész és Mészáros Dezső szobrászmű-
vész egyengette útját. Eleinte nem 
gondolkodott az üvegfestészetben, 

csak mindig rácsodálkozott a gyönyö-
rű, díszes üvegekre, amikor szüleivel 
templomban járt. Az üvegkészítés 
mesterségét Tatár Miksa üvegfestő-
művésznél, az Iparművészeti Főiskola 
nyugalmazott tanáránál tanulta ki, aki-
hez apja ajánlotta be kompromisszu-
mos megoldásként, mivel nem nézte 
jó szemmel fia fotózással kapcsolatos 
terveit. 

A mesterséget Holtság Károly hamar 
megszerette, az üvegművészet irán-
ti lelkesedését és a szakma fortélyait 
pedig fiának is továbbadta. Emellett 
felesége is kiveszi a részét a családi 
vállalkozásból. Ő mozaikokat és lám-
pákat alkot.

– A fiam mindent megtanult, már 
egész új dolgokat is tud, amikkel én 
már nem annyira akarok foglalkozni. 
Nagyon szeretem a tervezést és a szí-
nek összeállítását, azt ma is én végzem 
a lámpáknál és a többinél is. Vannak vi-
szont olyan munkák, amelyekhez már 
nem olyan jó a lábam, azokat a fiam és 
a beosztottak csinálják meg – mondta 
a mester.

Holtság Károly hangsúlyozta, hogy 
az üveggyártáshoz sok türelem és ki-
tartás kell. Ráadásul lépést kell tartani 
a kor kívánalmaival is. Ma már teljesen 
új technikák vannak, például nem mu-
száj kézzel megfesteni mindent, ha-
nem géppel is meg lehet rajzolni. 

„Mindenben van kihívás,  
és én azt szeretem” 

Holtság Károlyt a kihívás motiválja, az 
pedig minden feladatban megtalálható, 
legyen az egynapos vagy akár egy hosszú 
évekig tartó restaurációs munka.

„
TOVÁBBI KÉPEK!

Holtság Károly: elhivatottság és türelem 
szükséges a mesterség műveléséhez

A napfény életre kelti a gyönyörű színeket

Hagyományos motívumokkal 
és absztraktabb mintákkal is 

találkozhatunk a mester műhelyében
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125 éve, 1896. 
február 8-án 
Kecskeméten 
született Kluger 
Zoltán fotómű-
vész, az izraeli 
fényképészet 
legnagyobb út-
törője. Az első 
világháborúban, a Monarchia hadsere-
gében pilóta és katonai fényképész volt, 
repülőgépekről, a magasból fotózta a 
frontokat. A háború után Berlinbe köl-
tözött, ott sajtófotósként dolgozott, 
majd a nácik elől ügynökével együtt az 
akkori Palesztinába menekült, ahol azu-
tán a kibucok, a korabeli építkezések, a 
mindennapok krónikása lett. Később a 
48-as felszabadító háborút és Izrael első 
éveit is végigfényképezte. Fotóin egy 
állam, Izrael megalakulását, egy nemzet 
önállóságra törekvését, a XX. század vé-
res tragédiái után feltámadó, újjáéledő 
reményt örökítette meg.

150 éve, 1871. 
február 17-én 
született Brach 
József piarista 
tanár, házfő-
nök, főgimná-
ziumi igazgató. 
Rendje több 
iskolájában taní-
tott. 1907-től 13 éven át a Kecskeméti 
Piarista Gimnázium magyar–latin–né-
met szakos tanára volt, közben több 
évig a házfőnöki feladatokat is ellátta. 
A piarista diákszínjátszás hagyománya-
inak folytatására több vígjátékot írt. 
Éveken át lelkiismeretesen gondozta 
a hírös város piaristáinak évkönyve-
it, a kecskeméti rendház krónikájával 
is foglalkozott. 1921-től Temesváron 
házfőnök és gimnáziumi igazgató volt. 
1930-ben hunyt el. A szomorú hírt szer-
zetes- és tanártársai, valamint tanítvá-
nyai is mély részvéttel fogadták.

Lapunk 
archívumából
Papválasztás
„A helybeli róm. kath. egyházközség taná-
csa mint védnök f. h. 16-án reggel 8 órakor 
tartott ünnepélyes istentisztelet után gyü-
lekezett plebánus-választó gyűlésre. Nagy 
néptömeg tolongott a paplak és nagytemp-
lom közt, a választás eredményét óhajtva 
várva s csak a megválasztott nevének 
kikiáltatása után oszlott el, teljesen meg-
nyugtatva. [...] … a 86 szavazatból Bogyó 
Pál nagykátai plebánus és ugyanazon nevű 
kerület alesperese 55 szavazatot nyert, és 
igy átalános szavazattöbbséggel válasz-
tatott meg. [...] Bogyó Pál úr az egyházi 
tanácsnak és népóhajtásának választotta, 
kecskeméti származású, annálfogva szü-
letett helybeni polgártársunk levén, egy 
részről örvendünk a fölött, hogy körünk-
ben és egyházközségünk élén tisztelhet-
jük, más részről istentől áldást kivánunk 
nehéz pályájához, hogy szülő városának 
az egész országban legnépesb plébániáját 
soká és szerencsésen kormányozhassa.”  
 (KL, 1871. február 18.)
Villamos  
Kecskeméten?
„Az elmult héten újabb vállalkozók jártak 
Kecskeméten, névszerint dr. Eötvös Bálint, 
mint egy berlini vállalkozó társaság jog-
ügyi tanácsosa, valamint ugyanazon társa-
ságnak egy műszaki közege is. A vállalko-
zó társaság állitólag 7.000,000 frt tőkével 
rendelkezik, a mely összeggel az alföld na-
gyobb városaiban, azok között itt Kecske-
méten is, villamos világitás berendezésére s 
villamos vasút építésére szándékozik vállal-
kozni. Az illetők a város belterületét össze 
járták, megszemlélték és olyanformán nyi-
latkoztak, hogy különösen a villamos vas-
útat a keleti (nagy-kőrösi kapun kivül levő) 
pályaháztól a katonai laktanyákig és más 
irányban, a halasi nagy utczán kivezetve, 
a déli (rávágyi) pályaházig épittetnék ki.”
 (KL, 1896. február 16.)

A város 
krónikáiból

Megújul a faállomány 
a Tőserdőben
Több helyszínen is erdészeti beavatkozásokkal állítja helyre az 
erdőket a Kiskunsági Nemzeti Park a Tőserdőben. Céljuk, hogy az 
inváziós fa- és cserjefajokat visszaszorítsák, és így újra az őshonos 
fajták népesítsék be a környéket. Ezzel is foglalkozik a Kecskeméti 
Televízió Természetvédelem határok nélkül című sorozatának szom-
baton 19 órakor kezdődő adása.

A Kontyvirág tanösvény túrázói 
első látásra azt hihetnék, hogy ok 
nélkül vágtak ki egészséges fákat 
a lakiteleki védett erdőben. Való-
jában a Kiskunsági Nemzeti Park 
Igazgatóság indított erdőfelújítási 
munkálatokat, hogy visszaszorít-
sák az invazív fajokat. Tőserdőben 
szinte minden erdő fertőzött. A 
most kivágott a fáknak a helyén 

pár év múlva újra tölgyerdő lesz 
majd.

– Az őshonos fafajok nem verseny-
társak az invazív fafajokkal szemben. 
Természetes módon az őshonos faál-
lományok nem képesek már a meg-
újulásra. Mindenféleképpen szüksé-
ges egy beavatkozás – nyilatkozta a 
Kecskeméti Médiacentrumnak Tóth 
Gábor, a Kiskunsági Nemzeti Park 

Igazgatóság Tisza menti tájegységé-
nek erdésze. 

A beavatkozások többféleképpen 
történhetnek. Az egyik a tiszaalpári 
út mellett látható véghasználat utáni 
ún. fafajcserés erdőszerkezet átalakí-
tás. Ekkor az összes invazív fajt eltá-
volítják és kb. 6000 őshonos kocsá-
nyos tölgyet telepítenek a helyére.

Egy másik helyszínen, a tanösvény 
Holt-Tisza menti részén a hatalmas 
tölgyfákat és nyárfákat meghagyták, 
és megtisztították a területet az 
észak-amerikai és ázsiai kúszónö-
vényektől. A tervek szerint tölgyek, 
fűzfák és nyárfák kerülnek ide. 
Tőserdőn a fehér akác, a nyugati os-
torfa, az amerikai kőris és a zöldju-
har okozza a legtöbb gondot.

Fél évszázaddal ezelőtt, 1971. 
február 15-én nyitotta meg 
kapuit hivatalosan is a Pannónia 
Film stúdió első vidéki stúdiója 
Kecskeméten, Mikulás Ferenc 
irányításával. A neves producer 
50 éve megszakítás nélkül áll a 
stúdió élén.

Kriskó János 

A kecskeméti stúdió felépítését köve-
tően, de azt megelőzően sem épült 
Magyarországon más, kifejezetten a 
rajzfilmgyártás igényei szerint terve-
zett épület. A 13 tehetséges fiatal raj-
zolóval induló műhely hamar rangot 
szerzett magának itthon és külföldön 
egyaránt. Kezdetektől a hazai kulturá-
lis értékek megőrzését tartották szem 
előtt. Szándékukat remek sorozatok 
és egyedi filmek fémjelzik. A hungari-
kummá választott Magyar népmesék 
sorozat epizódjait a mai napig 170 
országból 130 millióan tekintették 

meg, és nagyon sikeresek voltak a 
Vízipók-csodapók, a Mesék Mátyás 
királyról vagy a Mondák a magyar tör-
ténelemből című szériák is.

Az itt felnőtt rendezők rangos 
nemzetközi fesztiválok díjait hozták 
el egyedi filmjeikkel, a Kecskeméti 
Animációs Filmfesztivál pedig a maga 
műfajában igen előkelő helyet foglal 
el. A stúdió nemzetközi elismertségét 
jelzi, hogy hosszú évek óta, folyama-
tosan készülnek itt rangos díjakat el-
nyerő vagy azokra jelölt, egész estés 
produkciók.

A stúdió szerves része a városnak, 
az ott készült mesefigurák díszítik 
a kórházi gyerekosztály és a Sher-
aton Hotel szobáit, vagy épp egy 
játszótér játékait. Előkészületben 
van a magyar animáció múzeuma, 
és rövidesen animátorképzést indít 
a Neumann János Egyetem karöltve 
a Moholy–Nagy Művészeti Egyetem-
mel. Mikulás Ferenc okkal optimista 
a jövőt illetően is.

– Egy kecskeméti animációs inté-
zet körvonalazódik azáltal, hogy itt 
van a Kecskemétfilm Kft., a Magyar 
Animáció Háza, a fesztivál és a két 
egyetem együttműködésével. Megy-
győződésem, hogy továbbra is, talán 
egy újabb 50 évig is lesz animációs 
kultúra Kecskeméten – nyilatkozta a 
Kecskeméti Médiacentrumnak Miku-
lás Ferenc, a Kecskemétfilm Kft. ügy-
vezető igazgatója. 

A fél évszázados jubileum megün-
neplésére az augusztus 11. és 15. kö-
zött megrendezendő, 15. Kecskeméti 
Animációs Filmfesztivál keretében 
kerül majd sor a stúdióban készült fil-
mek vetítésével, kiállításokkal és több 
kiadvánnyal.

50 éves a kecskeméti rajzfilmstúdió

Római tizenötös és az összes KAFF-plakáton meg-
jelenő kecskefejszimbólum is látható a Kecskeméti 
Animációs Filmfesztivál reklámfilmjében. A kecs-
keméti rajzfilmstúdió fesztiválját hagyományosan a 
francia Annecy Nemzetközi Animációs Filmfesztivál 
után szokták megrendezni. Idén azonban a járvány-
helyzet miatt a júniusi időpontnál később, augusztus 
11. és 15. között kerül sor a 15. seregszemlére.

– A Kecskeméti Animációs Filmfesztivál nemcsak 
egy sima fesztivál, hanem kétévenként a magyar ani-
máció ünnepe is. Meghívjuk azokat is, akik nemcsak 
filmrendezők, hanem a filmekben közreműködnek, 
emlékezünk azokra, akik már nem lehetnek közöttünk, 

születésnapokat is ünneplünk – nyilatkozta Mikulás Fe-
renc, a Kecskemétfilm Kft. ügyvezető igazgatója. 

Mivel az idei fesztivál egybeesik a Kecskeméti 
Rajzfilmstúdió 50. születésnapjával, a 35 éves múlttal 
rendelkező rangos eseményen a stúdió történetéről ki-
állítás is látható lesz. Az idei KAFF-on a korábbiaktól 
eltérően nem egy földrész, hanem egy nemzet, Kanada 
animációit mutatják majd be. 

– A társművészeteket is megszoktuk hívni, tehát a 
kiállításokon kívül zenei együttesek lépnek fel, sőt kon-
ferenciákat is tartunk, most is, mint más alkalommal, 
számba vesszük, hogy a könyvtármozi témája hogy is 
néz ki – tájékoztatott az igazgató.

Magyarország legnagyobb animációs seregszemlé-
jére március végéig lehet nevezni a stúdió honlapján. 
A versenyprogramba 2019. január 1. után készült 
magyar és európai animációs munkák nevezhetők 
témamegkötés nélkül. A magyar alkotások versenyére 
egész estés film, tv-speciál, rövidfilm, televíziós soro-
zat, alkalmazott animáció (reklám, szignál, előzetes, 
főcím, videoklip) és diákfilm kategóriákban várják a 
filmeket a szervezők. Az európai filmek versenyében 
egész estés filmek, tv-speciálok és televíziós soroza-
tok mérettetnek meg.

Mikulás Ferenc azt is elmondta, hogy az animációs 
filmrendezőknek szükségük van a nézők véleményére a 
fesztiválon, mivel máshonnan nehezen érkezik vissza-
csatolás az elkészült munkákról. (Harkai György)

AUGUSZTUSBAN JÖN A XV. KAFF

Mikulás Ferenc,  
a Kecskemétfilm Kft.  
ügyvezető igazgatója 

KÉTHETENTE 
SZOMBATONKÉNT 
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Családszerető, embertisztelő és 
céltudatos, kitartó, a nehéz hely-
zetekből is mindig talpra álló szü-
leire és nagyszüleire hálás szívvel 
gondol vissza. A tőlük látottakat 
sosem felejtette el, ebben a 
szellemben dolgozott közel ötven 
éven át a megyei könyvtárban, és 
ezeket az értékeket igyekezett 
átadni gyermekeinek is. 

– Miért fejezte be 2010-ben a könyvtá-
rosi munkáját?

– Szívesem maradtam volna, hiszen 
nagyon szerettem a kollégáimat és a 
munkámat, de egy akkor hatályos jog-
szabály értelmében a nyugdíjkorhatár 
betöltése után mint közalkalmazott 
nem dolgozhattam tovább. A kénysze-
rűség ellenére megbecsüléssel övezve, 
jó érzéssel hagytam abba a munkát, a 
mai napig úgy megyek be a könyvtárba, 
hogy otthon érzem magam.

Nagyon fontosnak érzem munkám, 
pályafutásom alakulásában hangsúlyoz-
ni az intézményhez való hűséget. Az 
egy munkahelyen eltöltött közel 50 év 
lehetőséget adott nemcsak a szakma 
minden területét megismerni, abban 
elmélyülni, hanem az intézmény fej-
lődését megélni, annak alakításában 
részt venni. Óriási utat tett meg az 
intézmény. A Városháza szűk tereit fel-
váltotta az ország egyik legkorszerűbb 
könyvtára. Élmény volt ezen az úton 
végigmenni.

– Hogyan teltek első nyugdíjas évei? 
– 2010 után az életem alapvetően 

megváltozott. A könyvtárosi feladatok 
befejezésével egy időben ugyanis olyan 
események történtek a családunkban, 
amelyek miatt teljes emberként volt 
rám szükség a szeretteim közt. Ak-
kor lett beteg az édesanyám, akkor 
születtek az unokáim. Munka mellett 
az ebből adódó örömteli és szomorú 
feladatokban nehezen tudtam volna 
helytállni, épp ezért belső békében, a 
Jóisten akaratának tekintve fogadtam 
el ezt a helyzetet.

– A család mindig az első helyet töl-
tötte be az életében?

– Igen. Szüleimtől, nagyszüleimtől 
konzervatív, keresztény, polgári érték-
rendet örököltem, és férjem is hasonló 
indíttatást kapott. A család, a munka 
szeretetét, egymás megbecsülését, tá-
mogatását állították elénk példaként. 
Boldog vagyok, hogy mindezt tovább 
tudtuk adni gyermekeinknek, és már 
az unokáink gesztusaiban, kisebb 
döntéseikben is fellelhetők ezek az 
értékek. Nagyon büszke vagyok a gye-

rekeimre. Lányom, Adél angol–magyar 
szakos tanár, a Nagykőrösi Arany János 
Gimnáziumban tanít. Két gyermekük 
van, Simon és Flóra. Ákos fiam a Cor-
vinuson végzett, logisztikusként egy 
kunszentmiklósi multinacionális cég 
munkatársa. Kisfiuk, Vilmos most lesz 3 
éves. Családjaikkal mindketten a köze-
lemben élnek, ők is a belvárosban alakí-
tották ki a saját otthonaikat, így nagyon 
könnyű tartani a kapcsolatot velük, 
segíteni az unokákkal kapcsolatos te-
endőkben. Örömmel látom szerencsés 
párválasztásukat, harmonikus életüket. 
Számukra is fontosak a hagyományok, 
például a vasárnapi közös ebédek, az 
ünnepi együttlétek. Azt is jó látni, hogy 
az egymásra való odafigyelés, a segít-
ségnyújtás teljesen beivódott a min-
dennapjaikba; gondoskodó szeretetük-
ből, önzetlen törődésükből az utóbbi 
„karanténos” időszakban nekem most 
különösen sok jutott.

A pandémiás helyzetben egyébként 
talán az a legnehezebb, hogy az uno-
káimmal nem tudom a korábban meg-
szokott, szoros személyes kapcsolatot 
tartani. Persze velük is beszélek min-

den nap, de ez nem pótolja azokat a 
találkozásokat, együtt töltött órákat, 
közös élményeket, amelyekre most 
nincs lehetőség. Például amikor Simon 
ötéves lett, elhatároztam, hogy egy 
keveset megmutatok neki a világból, a 
kultúrából. Olyan „unoka-nagymama” 
programokat szerveztem Budapestre, 
amelyek során egy-egy gyerekek szá-
mára érdekes esemény, kiállítás után 
betértünk a Szépművészeti Múzeumba 
egy negyedórára, meghallgattunk egy 
minikoncertet a Müpában, a Zeneaka-
démián, megnéztünk különleges épüle-
teket, jártunk a Városligetben, a Hősök 
terén stb. Ezt a „városnéző túrasoroza-
tot” két kisebbik unokámmal is szeret-
ném végigjárni.

– Szerettei mellett kikkel tart még 
szorosabb kapcsolatot?

– Az általános iskolától kezdve a 
munkahelyemig nagyon sok kedves 
barátra tettem szert az évek során. 
Munkámnak köszönhetően – és per-
sze annak, hogy évtizedekig ugyanott 
dolgoztam, többekkel szinte mindvé-
gig – négy kolléganőmmel végtelenül 
közeli, úgy is mondhatnám, testvéri 

kapcsolatba kerültem. Nyugdíjasokként 
is tartjuk a barátságot, rendszeresen 
összejárunk, sokat utazunk, kirándu-
lunk. A névnapokat, születésnapokat 
közösen ünnepeljük, ilyenkor nem rit-
kán a családtagjainkat is meghívjuk, de 
egy jó hétköznapi vacsorát is örömmel 
fogyasztunk el közösen. Az utóbbi idő-
ben, a koronavírus miatt a személyes 
találkozások, a közös programjaink 
elmaradtak, de most sincs olyan nap, 
hogy egyikükkel-másikukkal hosszú 
telefonos beszélgetéseken ne vitat-
nánk meg könyveket, filmeket vagy 
recepteket. 

–  Milyen hobbijai vannak?
– Sokat olvasok és nagy „filmfogyasz-

tó” vagyok, számos filmcsatornára is 
előfizettem. Emellett szeretek utazni, 
hangversenyre, kiállításra járni. Végtele-
nül szeretem Budapestet, ezt a gyönyö-
rű várost, annyi fölfedezni valót lehet 
ott találni! Barátaimmal előre megter-
vezzük az útvonalat, hogy hol, mikor, 
mit nézünk meg, hol ebédelünk stb. Elő-
fordult, hogy egyik kedvenc írom, Ná-
das Péter: Világló részletek című könyve 
alapján indultunk el, s jártuk végig azo-

kat az utcákat, épületeket, amelyekben 
ő élt vagy amelyekről írt.

Persze ezeket az útjainkat is szüne-
teltetnünk kell most. Ennek ellenére 
szerencsésnek mondhatjuk magunkat, 
hogy ebben a digitális világban élünk, 
melynek előnyeit én már korábban, a 
munkám során is megtapasztalhattam. 
Ha böngészni kezdek a könyvtár hon-
lapján, a Bácstudástár adatbázisaiban, 
rendkívül büszke vagyok arra a munká-
ra, amit elkezdtünk, s amit a kollégák 
most is töretlenül és hihetetlen magas 
színvonalon végeznek! Az informatikai 
okoseszközök a mindennapjaim részei, 
a receptektől kezdve a lakóhelyemet 
érintő legfontosabb információknak 
ezek a forrása. Arról nem is beszélve, 
hogy rengeteg streamelt kulturális ese-
mény részesei lehetünk, szinte minden 
estére jut színházi vagy zenei élmény. 

Mindezek ellenére természetesen 
várom már, hogy ismét kimozdulhas-
sak, hogy barátaimmal újra vonatra 
ülhessek. Legfőképp azonban arra 
vágyom, hogy családommal még lehe-
tőleg sok éven át szeretetben együtt 
lehessek. Varga Géza

NÉVJEGY
Faragó Tiborné Károlyi Katalin nyugdíjas 
könyvtáros Kecskeméten született 1946. 
március 21-én. Általános és középisko-
láit szülővárosában végezte. Előbb az 1. 
Számú Általános Iskolába, azaz a „sárga” 
iskolába járt, majd a Bányai Júlia Gimná-
zium diákja lett. Sikeres érettségije után 
a Katona József Megyei Könyvtárban kez-
dett el dolgozni. Első munkahelye egyúttal 
az utolsó is lett, onnan ment nyugdíjba 
2010-ben. Közben felsőfokú végzettséget 
szerzett: 1972-ben a Debreceni Tanító-
képző Főiskola népművelő–könyvtáros 
szakán diplomázott. A megyei bibliotéka 
nagyívű fejlődését eredményező munkák-
ban aktív szerepet vállalt, 1996-tól 2010-
ig a Helyismereti gyűjtemény vezetői 
feladatait is ellátta. Nevéhez fűződik az 
OLIB számítógépes könyvtári rendszer be-
vezetése és gondozása, valamint Hornyik 
János várostörténeti monográfiájának di-
gitalizálása és közzététele a világhálón. A 
Katona József munkásságát népszerűsítő 
rendezvények ötletgazdája, előkészítője, 
szakmai konferenciák, helytörténeti kiállí-
tások, könyvbemutatók szervezője, illetve 
évfordulós beszélgetések – így például az 
50 évvel korábban útjára indított Kis-
kunság folyóirat egykori főszerkesztőjét, 
Varga Mihályt vagy a 75. születésnapját 
ünneplő Heltai Nándor újságíró-helytörté-
nészt köszöntő estek – házigazdája volt. 
A Közgyűjteményi tudományos napok 
konferenciákon elhangzott előadásai az 
Országos Széchenyi Könyvtár gondozásá-
ban 2008-ban jelentek meg. Az Ezer írás 
az Alföldről című válogatott bibliográfia 
szerkesztésében is közreműködött. Több 
évtizedes magas színvonalú könyvtári 
munkája elismeréseként 2010-ben, a ma-
gyar kultúra napján a Bibliotéka Emlékér-
met vehette át.

Könyvtáros barátnőivel

FARAGÓ TIBORNÉ 
KÁROLYI KATALIN

MI 
VAN 
VELE?

Közéleti személyiségek, akikről régen hallottunk…

A Városháza egyik emeleti helyiségében,  
az 1980-as évek elején

Szerettei körében édes-
anyja 90. születésnapján

ELŐZETES 
PÁLYÁZATI 
FELHÍVÁS

A KIK-FOR Kft. nyilvános pályázatot hirdet az alábbi, költségala-
pú önkormányzati bérlakások bérleti jogának a megszerzésére:

– 1 db Petőfi S. u. 18–20. sz. alatti bérlakás;
– 2 db elszórtan elhelyezkedő bérlakás.

A pályázat időtartama: 
2021. március 02. napjától – március 16. napjáig.

Érdeklődni 2021. március 02. napjától lehet  
a 487-522/3-as menüszámon.

Továbbá a pályázat indulásának napjától  
a www.kikfor.hu oldalról letölthető a pályázati anyag,  
valamint a beadáshoz szükséges formanyomtatványok.

Dr. Mayer Endre az új jegyző
Új jegyzőt neveztek ki Kecske-
mét Megyei Jogú Város Pol-
gármesteri Hivatalának élére. 
Dr. Mayer Endre hivatalosan 
2021. február 14. óta tölti be 
tisztségét. 

S z e m e r e y n é 
Pataki Klau-
dia nemcsak 
Kecskemét új 
költségvetését, 
hanem a város 
új jegyzőjét 
is bemutatta 
a hétfő déle-
lőtti sajtóbe-
s z é l g e t é s e n 

(erről szóló írásunk a 2–3. oldalon 
olvasható – a szerk.). A polgármes-
ter elmondta, a 2021-es költségve-
tés tervezetén együtt dolgoztak az 

újonnan megválasztott jegyzővel, 
dr. Mayer Endrével, aki a tisztségét 
hivatalosan vasárnap óta tölti be, és 
hétfőn volt az első munkanapja. 

Dr. Mayer Endre 2016 októberétől 

volt Kecskemét Megyei Jogú Város 
Polgármesteri Hivatalának aljegyző-
je. Ezt megelőzően pedig kilenc évet 
dolgozott a hivatalban, a szervezési 
és jogi irodát vezette.
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A legifjabb  
kecskemétiek

Baranyi Boldizsár (édes-
anyja neve: Paulik Petra) 
Kecskemét, Baranyi 
Bendegúz (Paulik Petra) 
Kecskemét, Luu Benedikt 

(dr. Gál Judit Nóra) Dávod, Fazekas Dorka 
(Orcsik Marietta) Jakabszállás, Kis Dávid 
(Gáspár Edina) Kunszállás, Nagyapáti 
Noémi (Vinkó Tünde) Jászszentlászló, 
Havas Tünde (Lajkó Katalin) Kecskemét, 
Bencsik Janka (Karabélyos Éva) 
Tiszakécske, Gémes Izabella (Novák 
Dóra Enikő) Tiszaalpár, Boda Noel (Nagy 
Anett) Kiskunfélegyháza, Tokodi Villő 
Dóra (Hutvágner Éva) Kecskemét, 
Csengődi-Illés Noé (Illés Mária) 
Tiszakécske, Baranyi Kristóf Kevin 
(Rafael Karolina) Tiszakécske, Baranyi 
Zejnep Mária (Radics Georgina Szabina) 
Kecskemét, Kovács-Gál Martin (Gál 
Franciska) Mindszent, Kusztos Dávid 
(Halász Ildikó) Kecskemét, Tóth Nikolett 
(Tóth Nikolett) Lajosmizse, Német Zoé 
Zselyke (Német Bianka Ágnes) 
Nagykőrös, Horváth Zsolt (Glonczi 
Noémi) Kecskemét, Szkridon Zselyke 
(Szász Margit Lídia) Kiskunfélegyháza, 
Patai Izabella Aranka (Rózsahegyi Tünde) 
Kiskunfélegyháza, Pivarcsi Enikő (Raffai 
Enikő) Kiskőrös, Hornyák Luca (Batonai 
Erika) Nagykőrös, Káré Ákos (Faragó 
Vanessza) Lakitelek, Barcsa Bálint (Gálfi 
Krisztina) Tiszaalpár, Czingel Jázmin 
Bella (Dékány Diána) Kecskemét, Varga 
Bence (Lázok Nikoletta) Kiskőrös, Fehér 
János (Fehér Attiláné) Nagykőrös, Orosz 
Bence (Tormási Dorina) Érd, Kócsó 
Alexander (dr. Dobos Brigitta) Kecskemét, 
Dohándi Pál (Berényi Regina) Táborfalva, 
Kiss Luca (Gárdony Anita) Orgovány, 
Varga Bori (Kökény Tímea) Kiskőrös, 
Majoros Tamás (Tóth Judit) 
Kiskunfélegyháza, Majoros Donát (Tóth 
Judit) Kiskunfélegyháza, Csipkó Balázs 
(Veiszhab Ildikó) Bócsa, Jánossy Lilla 
(Szabó Éva) Szentkirály, Szabó Emília 
(Tóth Melinda) Kecskemét, Sebestyén 
Simon (Kaszás Veronika) 
Szalkszentmárton, Bokor Zsófia (Orbán 
Adrienn) Kecskemét, Turcsán Edvin 
(Hegedűs Anita) Kecel, Berki Kornél 
(Lipták Anita) Ágasegyháza, Szalai 
Zétény (Sáfrány Anikó) Tiszakécske, 

Polgár Mila (Kollár Márta) Lajosmizse, 
Potóczki Noémi (Ritka Mariann) 
Ágasegyháza, Farkas Zente Gábor 
(Palotás Henrietta) Városföld, Foki Gergő 
Ottó (Körmendi Hajnalka) Kecskemét, 
Tánczos Panka (Szikulai Ildikó) 
Kecskemét, Borsos Olívia (Varga Zsanett) 
Kecskemét, Erőss Kamilla (Boglatics 
Marianna) Kecskemét, Madácsi Gréta 
(Vereb Katalin) Tiszakécske, Biczók Zoé 
(Trungel Szandra) Kiskunfélegyháza, 
Kovács Ádám (Faragó Anett) Tiszaalpár, 
Ladányi Kristóf (Szabó Barbara) 
Nyárlőrinc, Ordasi Jázmin Erzsébet 
(Zsigri Edina Rita) Ladánybene, Patai 
Lilien Zselyke (Patai Veronika) Inárcs, 
Vörösmarti Márkó (Zolnai Melinda) 
Lajosmizse, Kiss Stella Laura (Mezősi 
Indira) Tass, Kiss Amira Flóra (Mezősi 
Indira) Tass, Túri András (Faragó Szilvia) 
Nyárlőrinc, Singh Szofia Bella (Schrobár 
Nikolett Edit) Városföld, Oskolás Bence 
(Farkas Zsuzsanna) Nagykőrös, Putnoki 
Zétény József (Tóth Renáta) 
Kiskunfélegyháza, Böde Dániel (Kis 
Alexandra) Kecskemét, Gulyás Benedek 
Attila (Bank Brigitta) Kecskemét, Tóth 
Emma (Vágó Anikó) Kecskemét, Lénárt 
Brúnó (Németh Janka) Kecskemét, Sánta 
Róbert Hugó (Háfra Melitta Vivien) 
Tiszakécske, Thám Dániel (Szakács 
Adrienn) Helvécia, Réczicza Lara Hanna 
(Rózsa Regina) Kiskunfélegyháza, Eszik 
Lotti (Földi Nikolett) Kecskemét, Subicz 
László Máté (Lengyel Kata) Tiszakécske, 
Pásztorka Péter (Petrik Anita) 
Fülöpszállás, Benics Miron János (Jakab 
Mária Marianna) Fülöpszállás, Nagy 
Dorka (Tasi Györgyi) Tiszakécske, 
Hegedűs Hana (Kis Virág) 
Kiskunfélegyháza, Bódi László (Basa 
Márta) Lajosmizse. 

Halottaink
Dr. Palcsó Béla Ferencné 
Szakál Anna 1940. 
(Kiskunmajsa), Falusi Vince 
1943. (Kecskemét), Gyóni 
Imre 1947. (Kecskemét), 
Kállai Ferenc 1917. 

(Kecskemét), Labancz Gézáné Szaiff 
Anna 1948. (Tatabánya), Hajnali Antalné 
Szőke Gizella Katalin 1928. (Tiszafüred), 
Kalmár Pálné Kovács Erzsébet 1935. 
(Kecskemét), Berényi Jánosné Dudás 
Mária Sára 1952. (Szolnok), Kovács 

Imréné Harnóczi Matild 1928. 
(Kecskemét), Schobár László 1944. 
(Kecskemét), Zoboki Imre 1967. 
(Nagykőrös), Illés László 1953. 
(Kecskemét), Geiger Ferencné Szűcs 
Teréz 1930. (Cegléd), Borsi József 1942. 
(Szeged), Sándor István 1944. 
(Kecskemét), Németh Mihály Mátyás 
1952. (Nyíregyháza), Bíró József 1948. 
(Kecskemét), Méhész Sándor László 
1942. (Kecskemét), Csányi-Tóth János 
1964. (Kecskemét), Bartus Sándor 
1958. (Kecskemét), Huber Béla Istvánné 
Bánhegyi Éva 1942. (Kispest), Pesti 
Lászlóné Ficsor Ágnes 1956. 
(Kecskemét), Dakó Pálné Vakulya Mária 
1933. (Kiskunfélegyháza), Herczeg-Kis 
Mihály 1940. (Kecskemét), Bosnyák 
Sándor 1954. (Kecskemét), dr. Makáry 
Györgyné Réthy Emese Magdolna 1938. 
(Debrecen), Banczik Istvánné Bartha Éva 
1944. (Göncruszka), Farkas Balázsné 
Bozóky Eszter 1933. (Kecskemét), 
Dósay József 1953. (Nyírád), Pallagi 
István 1954. (Budapest 07.), Czibula 
István 1962. (Lajosmizse), Szarvas 
Ferencné Valkai Eszter 1931. 
(Kecskemét), Virág János Imréné Szuda 
Irén 1944. (Nagykőrös), Rácz Imréné Pap 
Erzsébet 1929. (Szabadszállás), Potyesz 
Sándor 1927. (Kecskemét), Kovács 
Eszter 1951. (Lajosmizse), Kiss Zoltán 
1951. (Kerekegyháza), Hoksza Sándorné 
Muraközi Julianna 1925. (Kecskemét), 
Réfi Istvánné Fehér Anna 1937. 
(Kecskemét), Szlatki Mihály László 
1963. (Szabadszállás), Szabó András 
1985. (Kecskemét), Radics Marcell 
1979. (Kecskemét), Rózsa István 1960. 
(Kiskunhalas), Ragó Jánosné Fábián 
Mária 1939. (Kecskemét), Gulyás-
Mészáros Lászlóné Sóber Julianna 
1939. (Nagykőrös), Tóth Lajos Tamás 
1938. (Kisújszállás), Bősze Árpád Imre 
1950. (Nagyvárad, Románia), Kovács 
Lászlóné Gál Ilona 1926. (Lajosmizse), 
Gaál Zoltán Tibor 1945. (Kecskemét), 
Telek Gyuláné Bari Erzsébet 1936. 
(Kecskemét), Vörösmarty Mihály 1940. 
(Budapest 08.), Karancsi Pál 1961. 
(Orgovány), Mancz Zoltán 1937. 
(Kecskemét). 

Házasságot 
kötöttek
Somodi Ádám és 
Kanizsai Renáta, Nagy 
Tibor András és Mikus 

Krisztina, Juhász Bertold és dr. Császár 
Kinga. 
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Segítség: 
ILLO, 
MOC, 

ROOM, 
PITOU

SZID, 
GYALÁZ, 
SÉRTE−

GET

HASÁT 
MEGTÖMI

BULI 
VÉGE

BÓR

BECÉ−
ZETT 

RONALD

NÉHÁNY LITER

... CULPA; 
GYÓNÁSI 
FORMU−
LA ("ÉN 

VÉTKEM")

IN ... 
TEMPO−

RE; 
AKKOR, 
LATINUL

FECSKE−
FARK!

TRAP−
LÖVÕ 
CÉLJA

JÁTÉK−
AUTÓ 

JELZÕJE 
LEHET

START

BELSÕ 
HANG!

JÓD

ERDÕ−
VÉG!

KÉTSZER 
TÍZ

TONNA

HIDRO−
GÉN

ANGOL 
SZOBA!

VILÁG−
MINDEN−

SÉG, 
VILÁG−

EGYETEM
KAPCSO−
LATÉPÍTÕ 

JÁTÉK 
PÁROK 

RÉSZÉRE
M

FEDEZET, 
BIZTO−
SÍTÉK, 
LETÉT

KELLÕ 
SZÁMÚ

FESTÕ 
(FRANS)

HOSSZÚ 
IDEIG

MEG−
TÁMASZT

3 KÍVÁN−
SÁGOT 

TELJESÍ−
TÕ VÍZI−

ÁLLAT

ITTRIUM−
NITRID

KI, KIK, 
OROSZUL

ÍRNI 
KEZD!

NÉVELÕ

GOGOL 
MÛVE

KÖZÉPEN 
FOGY!

NYOLC−
LÁBÚ 
ÁLLAT

PASCAL

SZEM 
KÖZEPE!

IGAZOL, 
BIZONYÍT 
(RÉGIES)

RÉGI

MOZAMB. 
AUTÓJEL

... ALLEN; 
ÉNEKES

ELÕ−
KELÕS−
KÖDÕ

TEHER−
GÉPK.

... MARIA 
RILKE

HADO−
NÁSZIK

KUPI, 
KÁOSZ

UDVAR−
RA

TOLL 
ELEJE!

LOS AN−
GELES−I 
KOSÁR−
LABDA−
CSAPAT

ASTAIRE 
TÁNC−
PART−
NERE 

(GINGER)

ANGE ... 
(DUMAS)

MAGYAR 
TÖRZSFÕ

AMPER

ARUBA 
SPORT−

JELE

J, K, L, ...

EGYKORI 
VÁR−

MEGYE

2/3 HÁZ!

VÉCÉ, 
ÁRNYÉK−

SZÉK

GYÕRI 
SZTRÁDA

ORSZ. 
CSÚCS

NÕI 
ÉKSZER

JAMES 
BOND 
KÓDJA

LANTÁN

EAST

LÓFAJTA

PAI ...; 
KILL BILL−
SZEREP−

LÕ

DOLLÁR 
(SZLENG)

FOSZFOR

GÖRÖG
ÕSLAKOS

Keresztrejtvényünk megfejtői között két dekoratív 
kerámiabögrét sorsolunk ki.

A nyertesek nevét a következő lapszámban közöljük. 

A megfejtéseket postacím feltüntetésével  
február 28-ig várjuk  a jatek@hiros.hu e-mail-címre 
vagy postán a Kecskeméti Televízió címére:  
6000 Kecskemét, Szabadság tér 2.
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A február 4-ei lapszámunkban megjelent  
rejtvény megfejtése:

Bőségszaru / Szent István / Huba vezér / Kossuth címer

A nyertes –  
Kiss Katalin (Kecskemét, Belsőnyír tanya…) – 

Hírös Históriák magazincsomagot nyert.

Kérjük a nyertest, hogy a 76/570-440-es telefonszámon  
vagy a jatek@hiros.hu e-mail-címen  

egyeztesse postacímét a nyereményátvételhez!

Ki ad ja a Kecskeméti Lapok KFT.  
megbízásából a Kecskeméti Televízió  

Nonprofit Kft.
Főszerkesztő: Kozák Polett
Szerkesztő: Vandlik János

SZER KESZ TÕ SÉG ÉS KI ADÓ HI VA TAL:
6000 Kecs ke mét, Szabadság tér 2.

Telefon: 76/570-440  
E-mail: info@hiros.hu

ISSN 0865–3194

NYOMDAI ELŐKÉSZÍTÉS:  
Euro Bioinvest Kft.

NYOMTATÁS:  
Mediaworks Hungary Zrt.,

9021 Győr, Újlak u. 4/a. 
Felelős vezető: Szabady Balázs 

műszaki igazgató. 

Kéz ira to kat nem õr zünk meg  
és nem kül dünk vis  sza. 

Salacz 
László is 
köszöntötte  
Keleti Ágnest
Születésnapja alkalmából küldött aján-
dékot Keleti Ágnesnek Szalkszentmár-
ton és dr. Salacz László országgyűlési 
képviselő. Kevesen tudják, hogy a 100 éves, ötszörös olimpiai bajnok 
magyar tornásznak fontos kötődése van a településhez.

Keleti Ágnes 1944-45-ben, hamis papírokkal Szalkszentmártonon rej-
tőzködött a nácik és a nyilasok elől elbújva. Ezért határozott úgy a település 
polgármestere, Káposztás Tibor, hogy egy szalki csomaggal köszönti fel 
a világ legidősebb olimpiai bajnokát. A község vezetője megkereste dr. 
Salacz Lászlót, hogy segítsen eljuttatni az ajándékot, mely helyi különle-
gességeket tartalmazott: termelői mézet, mézeskalácsot, asztaldíszt és a 
település jókívánságait. Az országgyűlési képviselő is elküldte személyes 
ajándékait. Mivel a vírushelyzet miatt személyesen nem találkozhattak a 
magyarok büszkeségével, így a segítője adta át a csomagot.

Dr. Salacz László telefonon tudott beszélni Keleti Ágnessel. A képvi-
selő kifejezte a tornásznak nagyrabecsülését, és gratulált a 100. szü-
letésnapjához. „Nagyon büszke vagyok, hogy országgyűlési képviselői 
munkám során, településemet képviselve egy ilyen formátumú, tehetsé-
ges, mindenki által szeretett, jószívű asszonnyal, a nemzet sportolójával 
kerülhettem kapcsolatba. Ági néni minden magyar számára, így szá-
momra is példakép! Az élet rengeteg akadályt gördített elé, de bámulatos 
kitartása átsegítette őt a nehéz időszakokon is. Van mit tanulnunk tőle! 
Ágnes örökre beleivódott a magyarok szívébe!” – mondta Salacz László.

Keleti Ágnes izgatottan nyitotta ki a csomagokat, a telefonbeszélge-
tés során pedig többször kifejezte háláját, hogy ennyi év elteltével sem 
felejtették el őt.
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Kiváló eredményeket értek 
el a sportiskola atlétái 
az idénynyitó versenyen

Február 6-án és 7-én 
Budapesten rendezték 
a fedett pályás U16-
os serdülő Atlétikai 
Magyar Bajnokságot, 
amelyen a Kecskeméti 
Sportiskola atlétái 
kiváló eredményeket 
értek el. Deák Zalán 

60 méteres síkfutásban magabiztosan 
győzött, Vancsik Petra magasugrásban 
bronzérmet szerzett, mellettük még 
hatan értek el döntős helyezést – mondta 
Adamik Zoltán, a KARC-KESI atlétikai szak-
osztályának vezetője.

Deák Zalán, aki Juhász István tanítványa, esé-
lyeshez méltó fegyelmezett versenyzéssel, ki-
váló egyéni csúccsal szállította az első helyet. 
Az Egerből Kecskemétre került Vancsik Petra 
nagyon szoros versengésben ért el harmadik he-
lyezést magasugrásban, mellette távolugrásban 
és ötösugrásban is döntős volt. Kiemelkedik két 
fiatal, akik az egy évvel idősebbek között tudták 
megmutatni oroszlánkörmeiket. Molnár Viktória 
három számban is döntős helyen végzett – 60 
m gát, magasugrás és távolugrás –, míg Szabad-
kai Levente picivel maradt le a 300 méteres fu-
tás dobogójáról. További értékes helyezéseket 
szereztek a döntőbe jutott versenyzők: Retkes 
Léna súlylökésben, Ujvári Sára magasugrásban. 
Akik nem kerültek be a legjobb nyolc közé, azok 
közül is többen egyéni csúcsokat értek el. 

Adamik Zoltán hangsúlyozta: a vírusjárvány 
minden sportágban gondot okozott. Óriási sze-
rencse, hogy az atlétikai centrum, benne a futó-
folyosóval elkészült, mert az iskolai tornaterme-
ket nem lehet használni.

Annyi változás van a versenyrendszerben, 
hogy a Magyar Atlétikai Szövetség most már 
alkalmazkodott a világszövetség korosztály-
beosztásához. Az U14 jelentette a nagyobb 

változást, mert eddig csak egy évfolyam tarto-
zott ide, amit újoncnak hívtak, most pedig két 
évfolyam, a 2008 és a 2009-es születésűek már 
versenyzőkorúak.

A szakosztály edzői próbáltak tehetségeket 
kutatni, de a hagyományos téli teremversenyek, 
mint a Tapsifüles kupa, a Lánchíd kupa, a vírus-
helyzet miatt elmaradtak.

Minden hétvégén rendeznek versenyeket. A 
következő a többpróba magyar bajnokság lesz, 
amelyen a nemzetközi szintű versenyzőik, Szűcs 
Szabina és Barna Patrícia indulnak, az ifiknél Ko-
vács Nóra és Sándor Olivér áll rajthoz.

A vezetőedző Szabinától és Patríciától ered-
ményeket vár. Szabinától mindenképpen dobo-
gós helyet a felnőttek között, illetve a junior baj-
noki címet. Reményei szerint, ez a két lány fogja 
eldönteni egymás között.

A felnőtt bajnokság után az ifik és a juniorok 
versenyei következnek és ezzel be is fejeződik a 
fedett pályás idény.

Adamik Zoltán kiemelte, hogy a szabadté-
ri idény Kecskeméten fog kezdődni a magyar 
bajnokságok sorában március végén. Hagyomá-
nyosan a mezei bajnokságot újra felvállalták, és 
reméli, hogy Palkovits Pisti hazai pályán megint 
villantani fog.

A sportiskola serdülőkorú  
asztaliteniszezője már  
a felnőtt csapatban szerepel

Polonyi Nóra, a 
Kecskeméti Sportis-
kola serdülő váloga-
tott asztalitenisze-
zője a Kecskeméti 
Spartacus NB I.-es 
női csapatának sta-
bil tagja, de az NB 
II.-es férfi csapat-

ban is szerepel, mivel a szabályok ezt 
lehetővé teszik – közölte a Kecskeméti 
Sportiskola asztalitenisz-szakosztályá-
nak vezetője, egyben vezetőedzője.

Fodor Miklós elmondta: a KESI fiataljai közül 
a legjobbak a Kecskeméti Spartacus Sportkör 
és Közösségi Tér csapataiban versenyeznek 
az NB-s bajnokságokban, ezek mellett az 
egyéni versenyeken indulnak. A fiúk közül 
hárman szerepelnek felváltva az NB II.-es 
csapatukban. Polonyi Nóra most lett serdü-
lő válogatott, harmadik az országos serdülő 
ranglistán, a fiúk még egy évig szerepelhetnek 
a sportiskolában.

A szakosztályvezető kiemelte, hogy a 
sportkör abban a szerencsés helyzetben van, 
hogy saját csarnokkal rendelkezik, ezért a ví-
rusjárvány ellenére mindenki tudott folyama-
tosan edzeni. Az iskolai tornatermek bezárása 
ebből a szempontból nem jelentett hátrányt.

A tavalyi leállás következményeként a szak-
osztály létszáma csökkent, természetesen 
azok a fiatalok, akik nemcsak hobbiként jár-
nak hozzájuk, hanem komolyan készülnek a 
versenyekre, nem hagytak ki edzést.

– Tavaly márciusban 55 fős volt a sportis-
kola szakosztályának a létszáma, most már 30 
fő körül vagyunk, de a létszámcsökkenéshez 
az is hozzájárult, hogy négyen kiöregedtek 
– adott tájékoztatást a vezetőedző a létszám 
alakulásáról.

A Magyar Asztalitenisz Szövetség 2021. 
január 1-jével hirdette meg a bajnokságok 
megkezdését. Nagyon sok elmaradt mérkő-
zést kell bepótolni, mert a bajnokságot októ-
berben állították le. Az őszi fordulókat be kell 
pótolni és március 1-jével kezdődik a tavaszi 
forduló.

Az asztalitenisz-szakosztálynak jól felépí-
tett az utánpótlásrendszere, amelynek kere-
tében hat általános iskolában az elsősöknek 
testnevelés órákat tartanak. Azt szeretnék el-
érni, hogy közülük minél többen választanák 
sportáguknak az asztaliteniszt.

– Ezekből az első gyerekekből építjük fel a 
szakosztály utánpótlását. Az elmúlt tanévben 
a program megvalósítását a vírus megakadá-
lyozta, de reméljük, hogy újra indulhat és a 
szakosztály létszáma újra emelkedni fog – 
fűzte hozzá.

– Ők a fontosak, mert azok az elsősök és 
másodikosok, akik beérkeznek hozzánk, be-
lőlük lehet később válogatott vagy legalább 
meghatározó asztaliteniszező – hangsúlyozta 
a vezetőedző.

A hétvégén immár IX. alkalommal rendez-
ték meg Hódmezővásárhelyen a Naturtex 
Kupát, melyen a BÁCSVÍZ KVSC úszói 26 
fővel indultak. 32 egyesület 550 verseny-
zője mérte össze felkészültségét. A BÁCS-
VÍZ KVSC sportolói a csapatok pontverse-
nyében a 9. helyet szerezték meg.

A kecskeméti úszók összesen 10 arany-, 10 
ezüst- és 15 bronzérmet szereztek, és közel 
100 alkalommal teljesítettek egyéni csúcsot is.

Aranyérmet szereztek: Albert János, Bali Do-
rottya, Czeglédi Diána, Gajári Márk, Mohay Jan-
ka, Szalontai Roland, Szilvási-Hazag Aliz.

Ezüstérmet szereztek: Czeglédi Diána, 

Kiss-Pauditz Aliz, Kovács Tamás János, Mohay 
Janka, Szalontai Roland, Szilvási-Hazag Aliz, 
Tarsoly Zsolt.

Bronzérmet szereztek: Albert János, Bali Do-
rottya, Gajári Márk, Kaczkó Lilien, Kiss-Pauditz 
Aliz, Mozsárik Levente, Pintér Csaba, Szalontai 
Roland, Szilvási-Hazag Aliz.

Pontszerző helyezést értek el: Csomor Be-
nedek, Dobos Léna, Farkas Janka, Hajagos Ben-
jamin, Koncz Angelika, Krajcsi Zolna, Kubicsek 
Csenge, Meleg Hédi, Szabó Levente, Szabó 
Nóra, Szűcs Barnabás.

Felkészítő edzők: Nagy Zoltán, Bálint Zoltán, 
Bács Ferenc.

35 érmet szereztek a BÁCSVÍZ KVSC úszói

TOVÁBBI KÉPEK!
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Ugyanazt esszük, mint eddig is,  
csak más rendszerben!
– Hogyan hoz végleges eredményeket a Kont-
roll Diéta? – Turú Balázst, a módszer kidolgo-
zóját kérdeztük.

– Sok embernek a fogyás lebeg a szeme 
előtt, emiatt elkezd fogyókúrázni, sanyargatja 
magát stb. Ez sohasem hosszú távú 
sajnos. Nálam az egészség a cél, 
és a jótékony vonzata a fogyás. 
Ez egy tanulási folyamat, igazi 
életmódváltás. Itt szabad enni, 
sőt kell is, ez a titka a fogyásnak. 
Az én vendégeim az első perctől 
kezdve ehetnek pacalpörköltet 
krumplival, akár éjfélkor is. Nem 
a tápanyagokat akarom megvál-
toztatni, hanem az étkezési rend-
szert. Folyadékbevitel, mozgásforma 
kialakítása és az étkezés. Ez a három 
együttható fog dolgozni a fo-
gyáson, és az egész-
ségi állapotunk is 
jobb lesz. Tehát 
ugyanazt esz-
szük, amit ed-
dig is, csak más 
rendszerben!

– Mi a cé-
lod ezzel a 
p r o g r a m -
mal?

– Meg-
próbálom rá-
venni az em-
bereket arra, 
hogy minden 
egyes nap 
s z e n t e l j e n e k 
időt és energiát az egész-
ségükre. Tudatosan ét-
kezzenek jókat, igyanak 
eleget és mozogjanak is 
hetente 1-2-3 alkalom-

mal. Ez a rendszer jótékony hatást gyakorol 
számos betegségre, sőt a babaprojektre is. 

– Miből áll a kontroll lényege?
– Minden héten találkozom a vendégeimmel 

Kecskeméten. Ekkor kontrollálom a heti táplál-
kozásukat, mérlegelünk, megbeszéljük a cél-

irányos mozgásformát. Ez a mentorjelleg 
– amit a sportolók is kapnak – gyakor-
latilag mindenkiből többet hoz ki. Én 
mentálisan is segítem a vendégeket. 

Például valaki kevésnek gondol 40 
dkg fogyást egy hét alatt. Azonban 
ez egy évre kiterjedően már -20 
kg-ot jelent. Tehát amikor valaki 

fogyni akar és fogyott is, ne érje ku-
darc azért, hogy mennyit ért el eddig, 
mert ez nem számít. Csak az számít, 

hogy fél év, egy év, 5 év múlva 
hol tart. Az úton mindig 

menni kell tovább, 
hiába vannak 

buktatók. Nem 
a rövid távú 
s i k e r e k k e l , 
hanem a 
hosszú távú 
célokkal fog-
la lkozunk. 
Egy év múl-
va mit mu-
tat a mér-
leg, hogy 
érzi magát 

és egészsé-
gesebbé tud-

ta-e tenni az 
életvitelét.

Következő 
számunkban a diéta 

egészségmegőrzésre 
gyakorolt hatásával 

foglalkozunk.

KONTAKTOK:  
www.kontrolldieta.hu

www.facebook.com/kontrolldieta
Mobil: 06 20/502-9606

DIÉTA A VÉGLEGES FOGYÁSÉRT!

Turú Balázs

Az idei első koronavírus-járvány 
alatti premierjét tartotta meg 
a Ciróka Bábszínház vasárnap 
délután. A közönség jelenlétét 
nélkülözni kényszerülő házi 
bemutatón a Talált tárgyak 
osztálya című előadást láthatták 
a nézők.

Harkai György

A Talált tárgyak osztálya egy szívme-
lengetően szép történet egy kisfiúról 
és az életébe váratlanul becsöppenő 
pingvinről. Ezt az előadást is zártkö-
rű, társulati bemutatón mutatta be a 
Ciróka Bábszínház vasárnap délután. 
A Pallai Mara szerző-dramaturg által 
bábszínpadra írt történet a kisfiú és a 
pingvin váratlan találkozásának, majd 
barátságának történetét meséli el. A 
számos, különböző bábtechnikát fel-
sorakoztató, elsősorban képekből és 
zenéből szőtt mese kicsiknek és na-
gyoknak is tartogat izgalmakat.

– A kisfiú nagyon keveset beszél, 
inkább gesztusokkal kommunikál, az 
érzelmek szintjén speciális szemmoz-
gató mechanikával operálunk nála és 
a pingvinnél is, a felnőtteknek van na-
gyon komoly verbális szövege – árulta 
el Hoffer Károly rendező.

Egy kisfiú és egy pingvin barátságáról 
MESÉL A CIRÓKA ÚJ ELŐADÁSA

A klasszikus feketeszínházi technikát, vagyis 
azt, hogy csak a fénycsíkban mozgó szereplők 
látszanak, animációkkal vegyítette Wunder Judit 
látványtervező, aki a rendező felesége. A mese 
alapja személyes tapasztalataikból született.

– Ötéves a nagyfiam, és van egy kétéves kis-
lányom, akinek érkezése meglehetősen megboly-
gatta a fiam életét – fűzte hozzá a rendező, aki 
elsősorban az óvodás, kisiskolás korosztály szá-
mára ajánlja a darabot. – Ilyenkor találkoznak a 
gyerekek azzal, hogy a saját univerzumukon kívül 
más is működik, és megtapasztalják azt, hogy le-
het, hogy a másik máshogy működik.

A jelenetenként feltűnő férfi és női szerepeket 
Fülöp József és Krucsó Júlia Rita játssza, a fősze-
replő kisfiút Lendváczky Zoltán, a pingvint pedig 
Szörényi Júlia kelti életre. A fordulatos előadást 
meghatározó zenét Pirisi László szerezte. 

„Bács-Kiskunban itthon 
vagy” – Már csak néhány 
hétig lehet pályázni

Március elsejéig lehet jelentkezni a 
„Bács-Kiskunban itthon vagy” ösztöndíj-
pályázatra. A több éve sikeresen működő 
programban már kecskeméti diákok is 
részt vehetnek. Idén először nem uniós 
forrásokból történik a finanszírozás, a 
helyi vállalkozók támogatják a szakem-
berek oktatását, árulta el Rideg László, 
a Bács-Kiskun Megyei Közgyűlés elnöke 
a Kecskeméti Televízió Közélet című 
műsorában.

Megyei ösztöndíjakkal igyekszik segíteni a szak-
mai képzésben résztvevő tanulókat a Bács-Kis-
kun Megyei Önkormányzat. A több éve futó 
Bács-Kiskunban itthon vagy projekt rövid idő 
alatt komoly sikereket ért el. Az ösztöndíj segíti 
a vállalkozásokat, mivel a jó szakemberek hely-

ben maradását támogatja. Az ösztöndíjjal vég-
zett szakemberekért kapkodnak a helyi cégek, 
így legtöbb esetben szinte azonnal biztosított a 
friss munkába állók foglalkoztatása.

Március elseje a pályázatok beadási határide-
je. A Bács-Kiskun Megyei Önkormányzat nem-
csak tanulók, hanem munkáltatók jelentkezését 
is várja.

– A cégek kedvezményesen tudnak csatla-
kozni az ösztöndíjprogramhoz a megyei önkor-
mányzaton keresztül, hiszen a támogatási ösz-
szeg nagy része az adóból leírható és a folyósítás 
is nettó összegként történik. A folyamat eredmé-
nye pedig az lesz, hogy az iskolapadból egyene-
sen a megye cégeihez érkeznek a szakemberek 
– hangsúlyozta Rideg László elnök a Kecskeméti 
Televízió Közélet című magazinműsorában.

 H. B.

A Ciróka legújabb előadásáról hosszabb 
összeállítást láthatnak a Kecskeméti Televízió 

jövő keddi Múzsa magazinjában.

TOVÁBBI KÉPEK!
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